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1,5 mln dla stowarzyszeńU nas
przeczytasz:
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Sukces Artystycznych Kramnic Weekend Niezłomnych
Strony 4, 5

Sochaczewski odwiert geotermalny nie 

tylko spełnił oczekiwania naukowców 
zakładających, że pod miastem mamy 
słodką i ciepłą wodę o temperaturze 
ok. 40 stopni, ale pozytywnie zaskoczył 
znacznie lepszymi parametrami. Odwiert 

ma duży potencjał, wyniki badań są 
więcej niż optymistyczne, dlatego przed 
samorządem czas decyzji – jak go 
maksymalnie i optymalnie wykorzystać. 
To kolejny krok w drodze do możliwie 
niskich i stałych cen ciepła dostarczane-
go do naszych mieszkań.
26 lutego radni zdecydują, czy upoważnią 
burmistrza do rozmów o połączeniu 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w 
Sochaczewie z dobrze znaną na naszym 
rynku, działającą od 25 lat, samorządową 
spółką Geotermia Mazowiecka. Niewiele 
podmiotów na polskim rynku ma od niej 
większe doświadczenie w prowadzeniu 
projektów geotermalnych

Inauguracja Artystycznych 
Kramnic w niedzielę 17 lutego 
odbyła się za sprawą Teatru 
Conieco. Tym razem dzieci 
obejrzały inscenizacje kilku 
bajek H. Ch. Andersena, m.in. 
„Brzydkiego kaczątka”, „Księż-
niczki na ziarnku grochu”, czy 
„Świniopasa”. Tydzień później,  
w kramnicach zaprezentował 
się iluzjonista Jędrzej Bukowski, 
nazywany polskim Davidem 

Copperfi eldem

1. marca przypada Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych. To polskie święto państwowe, które 
obchodzimy od 2011 r. W naszym mieście, jak co roku, 
odbędzie się wiele wydarzeń związanych z upamięt-
nieniem powojennych żołnierzy polskiego podziemia 
niepodległościowego i antykomunistycznegoStrona 13

Bliżej taniego ciepła

Strona 14
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Z wielkim żalem przyjęliśmy wiadomość 
o śmierci 

Zdzisława 
Opolskiego 

naszego Chórzysty i Przyjaciela
Najszczersze wyrazy współczucia i otuchy 

po tak bolesnej stracie 
Żonie i Dzieciom z Rodzinami  oraz 

wszystkim bliskim składają członkowie

Towarzystwa Śpiewaczego 
Ziemi Sochaczewskiej 

Ze smutkiem przyjąłem wiadomość 
o śmierci 

bp. Alojzego 
Orszulika

Pierwszego ordynariusza diecezji łowickiej

Łączę się w modlitwie i żalu z najbliższą 
rodziną, współpracownikami 

i wszystkimi diecezjanami

Maciej Małecki
Poseł na Sejm RP

7 lutego zmarł 
premier, wybitny prawnik, 

obrońca w procesach politycznych 
w okresie PRL

Jan 
Olszewski
Rodzinie i przyjaciołom 

Pana Premiera szczere wyrazy 
współczucia przekazują

Z głębokim smutkiem 
żegnamy

 ks. biskupa 
Alojzego Orszulika 

pierwszego ordynariusza 
diecezji łowickiej, 

twórcę Wyższego Seminarium 
Duchownego w Łowiczu.

Członkom wspólnoty diecezjalnej
składamy szczere wyrazy współczucia Alojzy Orszulik urodził się w 

1928 r. na Śląsku. Pochodził 
z rodziny rolniczej. W 1948 
r. rozpoczęła się jego droga 
do kapłaństwa, która wiodła 
m.in. przez zgromadzenie 
pallotynów w pobliskim Oł-
tarzewie. Przeszedł wszystkie 
szczeble kościelnej edukacji, 
docierając na Wydział Prawa 
Kanonicznego KUL.

Święcenia kapłańskie 
przyjął w 1957 r., a pięć lat 
później rozpoczął pracę w Se-
kretariacie Episkopatu Polski. 
Jego najważniejsze zadania to 
udział w pracach Komisji ds. 
Środków Społecznego Prze-
kazu, Komisji Wspólnej Epi-
skopatu Polski i Rządu PRL, 
przygotowywanie pielgrzy-
mek papieskich, udział w ob-
radach Okrągłego Stołu, a w 
końcu negocjowanie w imie-
niu Stolicy Apostolskiej kon-
kordatu z polskim rządem.

W 1989 r. papież Jan Pa-
weł II mianował go bisku-
pem pomocniczym w die-
cezji siedleckiej, a w 1992 r. 
objął urząd biskupa nowo 
powstałej diecezji łowickiej. 
Zajmował go do emerytury w 
2004 r. W czasie 12 lat pełnie-
nia przez Alojzego Orszuli-
ka obowiązków ordynariusza 

w Łowiczu powstało Wyższe 
Seminarium Duchowne, die-
cezjalna Caritas i Kolegium 
Katechetyczne.

Biskup wielokrotnie od-
wiedzał Sochaczew, uczest-
niczył w ważnych uro-
czystościach kościelnych, 

patriotycznych i kultural-
nych, wizytował parafi e. W 
1999 r. gościł papieża Jana 
Pawła II. Łowicz był wtedy 
jednym z przystanków na 
trasie pielgrzymki Ojca Świę-
tego do Polski.

Otrzymał tytuł Hono-
rowego Obywatela Miasta 
Łowicza i Łęczycy. Był ho-
norowym członkiem Łowic-
kiego Towarzystwa Przy-
jaciół Nauk. W 2010 roku 
został odznaczony przez Pre-
zydenta RP Bronisława Ko-
morowskiego Orderem Orła 
Białego.

Jak poinformowała kuria 
łowicka, uroczystości pogrze-
bowe księdza biskupa Alojze-
go Orszulika rozpoczną się w 
najbliższy czwartek 28 lute-
go. O godzinie 18.00 trum-
na zostanie wprowadzona do 
bazyliki katedralnej w Łowi-
czu, gdzie sprawowana bę-
dzie Msza św. i czuwanie mo-
dlitewne zakończone Apelem 
Jasnogórskim. Natomiast 1 
marca, czyli w piątek, o go-
dzinie 10.00 w katedrze roz-
pocznie się modlitwa brewia-
rzowa a o 12.00 Msza święta 
pogrzebowa. Biskup Alojzy 
Orszulik spocznie w krypcie 
katedry łowickiej. (opr. sos)

Diecezja żegna 
biskupa seniora
W czwartek 21 lutego zmarł biskup Alojzy Orszulik, w latach 1992-2004 
ordynariusz diecezji łowickiej, a następnie biskup senior tejże diecezji. 
Miał 90 lat. Do końca życia mieszkał w Łowiczu.

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Do czasu, gdy pozwalało mu zdrowie, ks. biskup był stałym 
gościem Sochaczewskich Spotkań z Chopinem. Tu na zdjęciu 
wraz z prałatem Janem Kaczmarczykiem 12 marca 2014 roku

Biskup Orszulik pełnił posługę kapłańską przez 62 lat

Z głębokim żalem i smutkiem 
przyjęliśmy wiadomość o śmierci 

bp. Alojzego 
Orszulika

Składamy wyrazy współczucia wszystkim, 
których dotknęła Jego śmierć – Rodzinie, 
Bliskim, Współpracownikom, Kapłanom 

i Wiernym Diecezji Łowickiej.

Andrzej Kierzkowski
Przewodniczący 
Rady Powiatu

Jolanta Gonta
Starosta sochaczewski
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Swój program Prawo i Sprawiedliwość zgrupowało w pięć 
głównych fi larów

Prawo i Sprawiedliwość 
idzie do wyborów europej-
skich z pięcioma projekta-
mi: 500 plus na pierwsze 
dziecko od 1 lipca, „trzy-
nastka” dla każdego eme-
ryta, likwidacja podatku 
PIT dla młodych do 26 roku 
życia, obniżenie kosztów 
pracy i przywrócenie po-
łączeń PKS w małych miej-
scowościach. 25 lutego 
poseł Maciej Małecki zor-
ganizował w swoim biurze 
w Sochaczewie konferencję 
prasową poświęconą pro-
gramowi PiS na wybory do 
Parlamentu Europejskiego. 

Najważniejszymi założe-
niami ugrupowania mają 
być stałe podnoszenie po-
ziomu życia w Polsce do 
standardów, jakie są w bo-
gatych krajach europejskich 
i praca w Europarlamencie 
na rzecz budowania Unii 
wspierających się krajów, w 
której każdy głos się liczy. 
Do podnoszenia poziomu 
życia w Polsce ma się przy-
czynić pakiet programów, 
który nazwano Nową Piąt-
ką PiS. Ogłosił je w sobotę 
prezes partii Jarosław Ka-
czyński. 

- Każda z naszych pro-
pozycji ma opracowane za-
łożenia i skalkulowane 
koszty. Wszystkie bilansu-
ją się w budżecie - powie-
dział poseł Maciej Małecki. 
- Program 500 Plus obejmie 
pierwsze dziecko w rodzinie 
już od 1 lipca. Wcześniej, 
bo w maju 1100 zł w posta-
ci dodatkowej emerytury 
tzw. „trzynastki” otrzymają 
seniorzy. Młodzi ludzie do 
26 roku życia zostaną cał-

kowicie zwolnieni z podat-
ku PIT. 

Konieczne na sfi nanso-
wanie tych programów pie-
niądze mają pochodzić z 
dalszego uszczelniania sys-
temu podatkowego, walki z 
nadużyciami i wzrostu go-
spodarczego.

Radna Selena Maj-
cher dodała, że każdy pra-
cownik, bez względu na 
wiek, skorzysta z obniżo-
nych kosztów pracy, dzięki 
co najmniej dwukrotnemu 
zwiększeniu kwoty, zali-
czanej jako koszt uzyska-
nia przychodu i obniżeniu 
podatku PIT. PiS wycho-
dzi też naprzeciw potrze-
bom mieszkańców małych 
miejscowości, chce odbudo-
wać zlikwidowane połącze-
nia PKS między powiatami 
i gminami, które w Polsce 
w ciągu ostatnich kilkuna-
stu lat zostały zredukowa-
ne o połowę. Przekonywała, 
że Prawo i Sprawiedliwość 
stawia na polskie produkty 
i fi rmy pomagając im po to, 
by mogły konkurować z eu-
ropejskimi. 

- Przedstawiciele obec-
nej opozycji, gdy mają do 
wyboru np. zagraniczne i 
polskie tramwaje, to decy-
dują się na zagraniczne, jak 
miało to miejsce w Warsza-
wie. Zgodzili się również 
na upadek polskich stocz-
ni, pozwalając, by niemiec-
kie rozkwitły, zaatakowali 
nawet budowę Centralnego 
Portu Lotniczego, „bo prze-
cież jest lotnisko w Berli-
nie” - mówił poseł. - Staw-
ką kampanii jest Polska, jej 
przyszłość i przyszłość Po-
laków. (seb)

Nowa Piątka PiS

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Ponad dwie dekady temu Azor-
ka ulokowano na terenie gmi-
ny Sochaczew, w miejscowo-
ści Kożuszki Parcel. W połowie 
2018 roku pojawiła się realna 
groźba likwidacji schroniska, 
gdy Rada Gminy Sochaczew 
przyjęła plan zagospodarowa-
nia przestrzennego dla terenu, 
na którym znajduje się schroni-
sko. Plan zabrania prowadzenia 
tam takiej działalności. Uchwa-
ła gminnych radnych zakłada, 
że Azorek może działać w Ko-
żuszkach Parcel do końca sierp-
nia 2019 roku.

Gminy mówią „nie”
W połowie stycznia odbył się 
doroczny Konwent Samo-
rządów Powiatu Sochaczew-
skiego, którego gospodarzem 
tym razem było miasto. Jed-
nym z tematów omawianych 
przez starostę, burmistrza i 
wójtów okolicznych gmin sta-
ła się opieka nad bezdomnymi 
zwierzętami. Burmistrz kolej-
ny raz wrócił do idei utworze-
nia schroniska o zasięgu powia-
towym, dla wszystkich gmin, 
i przez te samorządy fi nanso-
wanego. Poprosił wójtów, by 
dokonali przeglądu działek na 
swym terenie, bo być może jed-
na z nich nadawałaby się na ten 
cel. Podobną prośbę skierował 
do pani starosty, by jej służby 
przejrzały wykaz działek skar-
bu państwa. W ślad za rozmo-
wami do samorządowców ro-
zesłano stosowne pisma. Część 
gmin już udzieliła miastu od-
powiedzi, że na swym terenie 

nie posiada działek nadających 
się pod zwierzęcy azyl. 

- Powtórzę swój apel, by 
rada gminy Sochaczew raz 
jeszcze spojrzała na plan zago-
spodarowania i zgodziła się na 
pozostawienie Azorka w do-
tychczasowej lokalizacji. Nie 
jest dla mnie tajemnicą, że tra-
fi ają do niego także psy spoza 
miasta, dlatego ponawiam de-
klarację, że możemy obowiązek 
zapewnienia opieki bezdom-
nym zwierzętom, nałożony na 
wszystkie polskie samorządy, 
realizować razem. Jeszcze nie 
jest za późno za zawarcie poro-
zumienia międzygminnego – 
mówi burmistrz Piotr Osiecki. 

Chcemy wykupić działki
Miasto próbowało porozu-
mieć się z właścicielami są-
siednich działek, dla których 
Azorek jest kłopotliwym są-
siadem. Złożyło ofertę wyku-
pu, ale dwoje z trzech właści-
cieli zdecydowanie odmówiło 
sprzedaży swoich gruntów. 
Mają wobec nich konkretne 

plany i nie są zainteresowani 
transakcją. 

Szukamy 
na własną rękę
Ponieważ miasto nie ma tere-
nu, który mogłoby przeznaczyć 
pod budowę azylu, w grudniu 
ub. roku Piotr Osiecki wrócił 
do tematu przyszłości schroni-
ska. Jak powiedział podczas se-
sji, do końca sierpnia placówka 
może funkcjonować w obec-
nym miejscu, ale burmistrz li-
czy na przedłużenie tego ter-
minu przez samorząd gminy. 
Zadeklarował też, że wysto-
suje apel do osób prywatnych 
o wskazanie działek, na któ-
re można przenieść Azorka, a 
nowa lokalizacja zyska akcepta-
cję społeczną. 

- Tak jak deklarowałem, za 
pośrednictwem mediów zwró-
ciliśmy się z pytaniem do wła-
ścicieli nieruchomości w So-
chaczewie i szerzej w całym 
powiecie, czy dysponują od-
powiednim terenem. Do dziś 
otrzymaliśmy dwie propozycje. 

Pierwsza z nich to pusta dział-
ka, z dwóch stron otoczona la-
sem, położona w oddaleniu od 
zabudowań. Druga oferta to 
nieużytkowane siedlisko o po-
wierzchni ok. 3 tys. metrów z 
zabudowaniami gospodarczy-
mi. Do obydwu oferentów wy-
stąpiliśmy z prośbą o dostarcze-
nie nam decyzji o warunkach 
zabudowy lub wypisu z miej-
scowego planu zagospodaro-
wania przestrzennego, których 
zapisy wskazują na możliwość 
usytuowania tam schroniska 
dla zwierząt – mówi burmistrz.

Jakie warunki musi spełniać 
działka? Pod schronisko wystar-
czy 2500 m2 terenu oddalonego 
od zabudowań mieszkalnych o 
minimum 150 metrów. 

- Oczywiście nie zawęża-
my tej listy do dwóch ofert. Je-
śli ktoś z mieszkańców powiatu 
ma siedlisko, opuszczone go-
spodarstwo lub niezabudowa-
ną działkę spełniającą te pod-
stawowe wymogi, zachęcamy 
do składania ofert – podkreśla 
Piotr Osiecki.

Co dalej z Azorkiem?
Samorząd miasta, jako jedyny z terenu powiatu sochaczewskiego, od lat prowadzi schronisko 
dla bezpańskich zwierząt, a roczne koszty jego utrzymania sięgają 400 tys. zł. Od 2013 roku 
wybranym w przetargu operatorem placówki jest Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami. To 
ono dba o zwierzęta, karmi je, leczy, znakuje czipami, prowadzi akcję adopcyjną, poszukuje 
sponsorów, współpracuje z grupą niezwykle zaangażowanych wolontariuszy. 

Azorek ma wielu przyjaciół. Ostatnio harcerze ze Szkoły Podstawowej w Bożej Woli zorganizowali 
zbiórkę pieniędzy, za które kupili karmę, miski oraz zabawki

Dojazd do Lidla
Po kilku miesiącach zastoju, 
ostatnio roboty przy budowie 
Lidla wyraźnie przyspieszyły. 

Jak informuje wykonawca robót, 
do 6 marca jego ekipy mają praco-
wać przy budowie drogi wewnętrz-
nej, ale, by do sklepu mogli dojechać 
klienci, niezbędne jest jej połącze-
nie z ulicą Traugutta. Wykonawca 

planuje, że przebudowa fragmen-
tu ulicy Traugutta rozpocznie się 
w poniedziałek 25 lutego, a dwa dni 
później wyłączone z użytkowania 
zostaną pobliskie przejścia dla pie-
szych. Asfaltowanie nowego wjaz-
du z Traugutta na teren Lidla ma 
potrwać od 14 do 20 marca. Wyko-
nawca przeprasza za utrudnienia w 
ruchu kołowym i pieszym. 

Jest wykonawca oświetlenia
Jak informowaliśmy, ratusz 
ogłosił przetarg na budowę 
oświetlenia w ulicy Chopina, jego 
montaż w pasie drogi wojewódz-
kiej nr 705 - na odcinku od ronda 
Jana Pawła II do skrzyżowania z 
torami kolejki wąskotorowej. 

Chodzi o 45 nowych słupów wypo-
sażonych w energooszczędne opra-

wy ledowe, gniazdka służące do za-
silania iluminacji świątecznych oraz 
uchwyty do fl ag. Najkorzystniejszą 
ofertę złożyła spółka Inohurt z Ino-
wrocławia, która oświetlenie zbu-
duje za 467,8 tys. zł. Prace mają się 
zakończyć w wakacje. Dodajmy, że 
projekt przewiduje też dostawienie 
lamp w ulicach łączących się z Cho-
pina, tj. Matejki i Kuźmińskiego.
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Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

26 lutego radni zdecydują, czy 
upoważnią burmistrza do roz-
mów o połączeniu Przedsiębior-
stwa Energetyki Cieplnej w Socha-
czewie z dobrze znaną na naszym 
rynku, działającą od 25 lat, samo-
rządową spółką Geotermia Mazo-
wiecka. Niewiele podmiotów na 
polskim rynku ma od niej więk-
sze doświadczenie w prowadzeniu 
projektów geotermalnych. 

Czas decyzji
Parametry odwiertu są bardzo 
obiecujące, woda ma 44-46 stop-
ni, prace przy nim zakończono, 
ratusz czeka na precyzyjne wyni-
ki badań wody oraz parametrów 
złoża. Równolegle pracuje nad 
kolejnym etapem, czyli planem 
jak wykorzystać ciepłą wodę w 
systemie grzewczym, zrobić to 
efektywnie i możliwie najniż-
szym kosztem, oraz jak sfi nan-
sować tak duży projekt. Próbu-
jąc dostać się do gorącej wody już 
planowano jej wykorzystanie, 
dlatego we wrześniu 2017 roku 
powołano do życia Sochaczewski 
Klaster Energii. Przystąpiły do 
niego miasto Sochaczew, Przed-
siębiorstwo Energetyki Cieplnej 
sp. z o. o., Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji sp. z o.o. oraz spółka 
Geotermia Mazowiecka S.A. W 
maju 2018 roku klaster uzyskał 
od ministra energii Certyfi kat 
Pilotażowego Klastra Energii. Ze 
115 zgłoszeń z całej Polski pozy-
tywnie oceniono 70, a wyróżnio-
no 33 najlepsze projekty, w tym 
sochaczewski. 

PEC i Geotermia 
jedną spółką? 
Geotermia Mazowiecka to spół-
ka z ogromnym doświadcze-
niem, która podobny odwiert 
jak sochaczewski eksploatuje od 
lat w Mszczonowie. Co bardzo 
istotne, to spółka samorządowa, 
w której głównymi udziałowca-
mi są miasta Mszczonów (21,61 
proc.), Ożarów Mazowiec-
ki (19,05 proc.), Błonie (16,26 
proc.), podlegające samorzą-

dom wojewódzkim Wojewódz-
kie Fundusze Ochrony Środo-
wiska i Gospodarki Wodnej z 
Warszawy (13,57 proc.) oraz Ło-
dzi (11,92 proc.). Nasze miasto 
ma 6,34 proc. udziałów, a socha-
czewski PEC 2,99 proc. 

- Przed nami budowa zakła-
du geotermalnego, moderniza-
cja sieci grzewczej i wymienni-
ków ciepła. Należy to zrobić tak, 
by najniższym kosztem osiągnąć 
najlepszy efekt. W sumie chcemy 
dotknąć systemu ciepłownicze-
go na obszarze od rzeki Utraty 
do ulicy Warszawskiej. Wstępnie 

zakładamy, że w pierwszym eta-
pie ciepło spod ziemi wykorzy-
stywane byłoby właśnie w tym 
rejonie – mówi zastępca burmi-
strza Dariusz Dobrowolski.

Odwiert i jego zagospodaro-
wanie to ogromny projekt, który 
bez wątpienia będzie miał duży 
wpływ na cały miejski system 
grzewczy. Koszty budowy zakła-
du będą duże, podobnie jak prze-
budowy całego systemu dopro-
wadzającego ciepło do mieszkań. 

- Na pewno będziemy zabie-
gali o zewnętrzne dotacje, jak to 
miało miejsce przy samym od-

wiercie w stu procentach sfi nanso-
wanym przez Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodar-
ki Wodnej. Najpewniej z wnio-
skiem o dotację PEC wystąpi do 
NFOŚiGW, który może w części 
pokryć koszty budowy zakładu. 
Na sieci i wymienniki pieniądze 
będziemy musieli wygospodaro-
wać sami – dodaje wiceburmistrz. 

Dlaczego akurat 
Geotermia Mazowiecka?
Geotermia działa na naszym ryn-
ku od lat, jest dobrze znana od-
biorcom ciepła mieszkającym np. 

w Chodakowie. Miasto nie po-
dejmuje rozmów z zupełnie no-
wym partnerem, ale sprawdzo-
nym, pewnym, który wspierał je 
doradztwem i wiedzą przy wy-
konywaniu odwiertu, przystąpił 
też do Sochaczewskiego Klastra 
Energii. Połączenie oznaczałoby 
uporządkowanie rynku ciepłow-
niczego w mieście. Dziś miesz-
kania w blokach ogrzewa PEC, a 
część Geotermia. Ratusz chce, by 
na miejski system grzewczy po-
łączone zakłady spojrzały kom-
pleksowo, wykorzystały swój 
potencjał, możliwości, razem dą-

żyły do osiągnięcia jak najniż-
szych cen na rynku. Geotermia 
to spółka samorządowa, której 
głównym celem jest zaspokajanie 
potrzeb społeczności lokalnych, 
a nie osiąganie wysokich docho-
dów. Taki podmiot na pierw-
szym miejscu stawia klienta, czyli 
odbiorcę ciepła, a nie zysk. Usługi 
na rzecz mieszkańców świadczy 
w Mszczonowie, Sochaczewie, 
Ożarowie Mazowieckim, Błoniu 
oraz Żyrardowie. 

Awans do pierwszej ligi
Połączenie spółek oznaczałoby 
awans z drugiej do pierwszej ligi 
mazowieckich podmiotów zaj-
mujących się energią cieplną. I 
to nasze miasto byłoby w pierw-
szoligowej spółce istotnym ak-
cjonariuszem. Czy pozosta-
li udziałowcy spółki zgodzą się 
podnieść kapitał? Wstępne roz-
mowy wykazują, że tak, bo zna-
czący wzrost wartości spół-
ki, poprzez wniesienie aportem 
majątku PEC sp. z o.o., podnie-
sie jej rangę na mazowieckim 
rynku ciepłowniczym.   

- Przed nami jeszcze wiele 
rozmów. Pozostali akcjonariu-
sze muszą poznać wartość PEC, 
wartość swoich udziałów przed 
i po ewentualnym połącze-
niu, przekonać się, jak silny bę-
dzie ich głos na zgromadzeniu 
akcjonariuszy. Wstępna zgoda 
radnych na rozmowy to jeden 
z wielu kroków na tej drodze – 
zaznacza Dariusz Dobrowolski. 

Odwiert, zgodnie z obwią-
zującymi przepisami, pozo-
stanie własnością miasta. Nie 
można go przekazać aportem 
czy w innej formie wnieść do 
spółki, dlatego jest i będzie w 
wyłącznym władaniu ratusza. 

- Chcę to wyraźnie powie-
dzieć, że wniesienie majątku 
PEC do Geotermii nie oznacza 
żadnej wyprzedaży czy pozby-
wania się kapitału. Nadal bę-
dziemy mieli nad nim kontro-
lę. Wartość PEC weszłaby do 
spółki akcyjnej, czyli zamieni-
ła się w akcje, a te pozostaną w 
rękach samorządu – podkreśla 
wiceburmistrz.

Coraz bliżej tańszego ciepła
Sochaczewski odwiert geotermalny nie tylko spełnił oczekiwania naukowców zakładających, że pod miastem mamy słodką i ciepłą 
wodę o temperaturze ok. 40 stopni, ale pozytywnie zaskoczył znacznie lepszymi parametrami. Odwiert ma duży potencjał, wyniki 
badań są więcej niż optymistyczne, dlatego przed samorządem czas decyzji – jak go maksymalnie i optymalnie wykorzystać. 
To kolejny krok w drodze do możliwie niskich i stałych cen ciepła dostarczanego do naszych mieszkań.

Umowę z wykonawcą odwiertu, firmą G-DRILLING podpisano w 
połowie maja 2018 roku, m.in  w obecności Artura Michalskiego, 
wiceprezesa NFOŚiGW oraz posła Macieja Małeckiego, 
przewodniczącego Sejmowej Komisji ds. Energii i Skarbu Państwa

Wieża wiertnicza na kilka miesięcy wpisała się w krajobraz Trojanowa W połowie października ogłoszono wstępne wynika badań wody. 
Były więcej niż obiecujące
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Nasz główny cel to jak najniższa 
cena energii cieplnej w perspek-
tywie nie roku czy dwóch lat, ale 
w znacznie dłuższym okresie. 
Ta droga, którą przedstawiamy 
radnym i mieszkańcom, daje nam 
duże możliwości osiągnięcia celu 
– taniej energii dla mieszkańców. 
Wiedza, doświadczenie, ale też 
kapitał połączonych spółek mogą 
odegrać ogromną rolę w zagospodarowaniu naszego źródła. 
Geotermia Mazowiecka ma to, co dla nas najcenniejsze – wie 
jak przeprowadzić ten ogromny projekt, bo od lat zajmuje się 
gospodarczym wykorzystaniem ciepła pozyskiwanego spod 
ziemi. Chciałbym mocno podkreślić dwie sprawy. Po pierwsze 
upoważnienie do prowadzenia rozmów z akcjonariuszami 
Geotermii jeszcze niczego nie przesądza. Radni zachowają 
pełną kontrolę nad kolejnymi krokami, jakie chcielibyśmy wy-
konać, a o ewentualnym połączeniu dwóch samorządowych 
spółek rada będzie decydować oddzielną uchwałą. Druga 
sprawa dotyczy pracowników PEC. Jakakolwiek zmiana 
w strukturze własności ich nie dotknie. Zachowają miejsca 
pracy i wszystkie uprawnienia. 

Geotermia Mazowiecka S.A. jest 
od lat obecna na naszym rynku. 
Na terenie Sochaczewa ma trzy 
kotłownie, ale znana jest przede 
wszystkim z pracy nad projektami 
geotermalnymi,   doradztwem 
w tym zakresie. Posiada dużą 
wiedzę nie tylko na temat prowa-
dzenia procesu inwestycyjnego 
związanego z budową ciepłowni 
opartych na gorącej wodzie, ale też ich eksploatacją. Po-
łączenie spółek pozwoliłoby na zwiększenie sił i środków 
niezbędnych do terminowego i fachowego wykonania tego 
zadania inwestycyjnego w naszym mieście.

Idea połączenia spółek PEC So-
chaczew i „Geotermii Mazowieckiej” 
S.A. jest naturalną konsekwencją 
obecnej sytuacji na rynku cie-
płowniczym miasta, czyli produkcji 
energii cieplnej dla potrzeb miesz-
kańców i instytucji Sochaczewa 
przez dwie niezależne fi rmy. Przed 
Sochaczewem otworzyły się możli-
wości w związku z bardzo dobrymi 
wynikami, jakie uzyskał odwiert badawczy. Umożliwia to 
rozpoczęcie prac nad geotermalnym uciepłowieniem miasta. 
Ten ambitny plan będzie dużo bardziej realny i efektywny w 
realizacji, jeżeli dojdzie do połączenia potencjału zarówno 
technicznego, ekonomicznego jak i „ludzkiego” obydwu fi rm. 
Nie ukrywam, że nasze ponaddwudziestoletnie doświadcze-
nie w budowie i eksploatacji instalacji geotermalnych może 
być bardzo przydatne w Sochaczewie. Chodzi przecież o 
sukces zarówno w zakresie unowocześnienia systemu ciepl-
nego miasta w sposób niekonwencjonalny i innowacyjny, ale 
również sukces w zakresie ochrony środowiska. Ale chyba 
jednym z głównych powodów integracji tych dwóch spółek 
i wspólnej budowy instalacji geotermalnej jest możliwość 
obniżenia cen ciepła i ich późniejsza stabilizacja poprzez 
częściowe uniezależnienie się od przyszłych podwyżek cen 
nośników energii konwencjonalnej, tj. gazu i węgla.

BURMISTRZ PIOTR OSIECKI

PREZES PEC SP. Z O.O. JAROSŁAW DOROCIAK

PREZES GEOTERMII MAZOWIECKIEJ S.A. 
MAREK BALCER

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Konkurs, w ramach Regio-
nalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Ma-
zowieckiego 2014-2020: 
działanie 4.3 - redukcja 
emisji zanieczyszczeń po-
wietrza, prowadzi Mazo-
wiecka Jednostka Wdraża-
nia Programów Unijnych. 
Można w nim pozyskać do-
fi nansowanie w wysoko-
ści do 80 procent kosztów 
kwalifi kowanych. Wspar-
cie udzielane będzie oso-
bom prywatnym na wymia-
nę kotłów, pieców i innych 
urządzeń grzewczych, wy-
korzystujących paliwa sta-
łe na źródła ciepła spalające 
biomasę lub wykorzystujące 
paliwa gazowe. Co istotne, 
do dofi nansowania można 
wliczyć także koszt podłą-
czenia budynku do sieci cie-
płowniczej. 

W przypadku uzyska-
nia dotacji ze wsparcia sko-
rzystają bezpośrednio oso-
by prywatne, gdyż w całej 
procedurze sochaczewski 
ratusz jest tylko pośredni-
kiem. Urząd wspierał za-
interesowanych przy skła-
daniu wniosków, które 
ostatecznie zebrał w jeden 

pakiet i złożył w mazowiec-
kiej jednostce.  

P r z y p o m n i j m y,    16 
kwietnia 2018 roku, w kram-
nicach odbyło się, zorgani-
zowane przez burmistrza, 
spotkanie informacyjne. Po-
prowadzili je doradcy z fi r-
my Empirio. Licznie przyby-
li mieszkańcy dowiedzieli się 
kto, kiedy i na jakie działania 
może otrzymać unijną dota-
cję. Wnioski od zaintereso-
wanych przyjmowały dwa 
wydziały - Ochrony Środo-
wiska oraz Rozwoju i Fun-
duszy Zewnętrznych. W su-
mie wpłynęło ich 59. 

Sochaczew, po oce-
nie formalnej, znalazł się 

w gronie wstępnie wyty-
powanych 46 benefi cjen-
tów. MJWPU rozdysponuje 
w ramach tegorocznej edy-
cji konkursu niemal 12,5 
mln zł. Jeden samorząd 
może dostać maksymalnie 
1,5 mln złotych. Magdalena 
Bartnicka, naczelnik Wy-
działu Rozwoju i Funduszy 
Zewnętrznych UM infor-
muje, że nasze miasto wnio-
skuje o łączną kwotę dofi -
nansowania w wysokości 
1.158.300 zł. Listę podmio-
tów, które uzyskają dofi nan-
sowanie poznamy najwcze-
śniej w marcu, po ocenie 
merytorycznej złożonych 
projektów. 

Walka ze smogiem, po-
przez pozbycie się starych 
pieców i przejście na paliwa 
ekologiczne, jest jednym z 
ważniejszych działań samo-
rządu. Kolejną formą wspie-
rania mieszkańców w wy-
mianie starych urządzeń 
grzewczych i termomoder-
nizacji domów jednoro-
dzinnych jest rządowy pro-
gram „Czyste powietrze”. 
W jego przypadku zaintere-
sowani mogą składać wnio-
ski o dotacje indywidualnie. 
Przyjmuje je Wojewódzki 
Fundusz Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie.

Sochaczewski   ratusz 
uruchomił w minionym 
roku punkt konsultacyj-
ny „Czystego powietrza”. 
Mieści się on w ratuszu, 
przy ul. 1 Maja 16. Infor-
macje i wyjaśnienia udzie-
lane są w pokojach nr 305 i 
324, na II piętrze: w ponie-
działki w godz. 16.00-18.00 
oraz od wtorku do piątku 
w godz. 14.00-16.00. Infor-
macji można zasięgnąć tak-
że telefonicznie pod nume-
rem: 862-22-35 wew. 337 i 
397, albo drogą elektronicz-
ną wysyłając mail na adres: 
srodowisko@sochaczew.pl

26 lutego w sali konferen-
cyjnej UM odbędzie się V 
sesja rady miasta. W pro-
gramie obrad znalazło się 
dziewięć uchwał.

Pierwsza z nich dotyczy 
upoważnienia burmistrza 
do rozpoczęcia rozmów 
o ewentualnym połącze-
niu dwóch samorządowych 
spółek - Przedsiębiorstwa 

Energetyki Cieplnej sp. z  
o.o. i Geotermii Mazowiec-
kiej SA. Następnie rada do-
kona zmian w tegorocznym 
budżecie oraz Wieloletniej 
Prognozie Finansowej. Wy-
razi także swoją opinię na 
temat 95-procentowej bo-
nifi katy, jakiej burmistrz 
chciałby udzielić osobom 
przekształcającym na wła-
sność grunty zabudowa-

ne domami, kamienicami 
i blokami. Chodzi o miej-
skie działki, dotychczas w 
użytkowaniu wieczystym, 
wykorzystywane na cele 
mieszkaniowe. 

Pod obrady trafi  pro-
jekt regulaminu dostarcza-
nia wody i odprowadzania 
ścieków na terenie miasta, 
„Program ochrony środo-
wiska dla miasta Sochaczew 

do 2022 roku” oraz „Pro-
gram Wspierania Rodzi-
ny dla Miasta Sochaczewa 
na lata 2019-2021”. Ostatnia 
uchwała dotyczy upoważ-
nienia do złożenia wniosku 
o dofi nansowanie projektu 
pn. „Strategia rozwoju elek-
tromobilności dla miasta 
Sochaczew”. Początek obrad 
o 14.00. 

daw

Miasto pomaga 
w wymianie pieców
Sochaczew znalazł się w gronie samorządów, które pomyślnie przeszły 
pierwszy etap konkursu dotyczącego wymiany urządzeń grzewczych 
na bardziej przyjazne środowisku. Urząd Miejski przyjął od mieszkańców 
blisko 60 wniosków. Miasto, występujące tu jedynie w roli pośrednika, 
stara się o wsparcie unijne w wysokości ponad 1,15 mln zł.

Zapraszamy na sesję rady miasta

Zorganizowane przez urząd miasta spotkanie w sprawie 
wymiany pieców cieszyło się dużym zainteresowaniem
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Jak mówi Agata Kalińska, pełno-
mocnik burmistrza ds. współpra-
cy z NGO i naczelnik Wydziału 
Sportu i Organizacji Pozarządo-
wych, stowarzyszenia mogą li-
czyć na wsparcie samorządu np. 
fi nansowe, organizacyjne, ich 
członkowie i podopieczni dar-
mo korzystają z hal, boisk, patio 
kramnic czy sal konferencyjnych. 
Same tylko dotacje dla „trzeciego 
sektora” to milion złotych rocz-
nie. W ostatnich dniach ratusz 
ogłosił dwa konkursy adresowa-
ne właśnie do nich. 600 tys. zł 
przeznaczono dla stowarzyszeń 
zajmujących się sportem, a 415 
tys. dla organizacji skupionych na 
kulturze, historii, wspieraniu ro-
dzin, budowie turystycznej mar-
ki miasta. 

Szkolenia, dotacje, 
konsultacje
- Kilka razy w roku organizuje-
my szkolenia, by składane wnio-
ski konkursowe były sporządzo-
ne poprawnie, by nie pojawiały 
się błędy w rozliczeniach dota-
cji. Rozsyłamy informacje o re-
gionalnych czy krajowych kon-
kursach, gdzie można zdobyć 
pieniądze. Na sochaczew.pl pro-
wadzimy internetową „Mapę 
Aktywności   Sochaczewskich 
Stowarzyszeń”.   Zapraszamy 
przedstawicieli NGO do pracy w 
komisjach, zespołach roboczych 
i opiniujących, zachęcamy do 
wspólnego organizowania im-
prez. Bardzo konkretna jest też 
pomoc fi nansowa. W 2009 roku 
między wszystkie stowarzysze-
nia sportowe ratusz rozdzielił 50 
tys. zł. Dziś jest to kwota dwana-
ście razy wyższa, aż 600 tys. – 
wylicza Agata Kalińska. 

Rada Sportu 
i Rada Pożytku
Dwa pozarządowe ciała dorad-
cze i konsultacyjne na bieżąco 
współpracujące z samorządem 
to Sochaczewska Rada Sportu i 
Sochaczewska Rada Działalno-
ści Pożytku Publicznego. Opi-

niują projekty uchwał rady mia-
sta, gdy sprawa dotyczy sportu, 
kultury, pomocy społecznej czy 
działania samych organizacji 
pozarządowych. Opiniują pla-
ny, strategie i programy, ich re-
prezentanci są zapraszani do 
komisji dzielących dotacje. 

- Rada Pożytku  składa 
się z dwunastu członków, w 
tym trzech przedstawicieli 
rady miasta, trzech przedsta-
wicieli burmistrza i aż sze-
ściu delegatów organizacji 
pozarządowych. To dla nas 
bardzo poważny partner do 
rozmów o potrzebach i pla-
nach organizacji pozarządo-
wych. Tylko w latach 2016-
2018 rada opiniowała aż 119 
uchwał i aktów prawa miej-
scowego. Corocznie opiniuje 
także Program Współpracy 

z Organizacjami Pozarzą-
dowymi – wylicza naczelnik 
Wydziału Sportu i Organi-
zacji Pozarządowych. 

Osiem lat za darmo
Organizacje pozarządowe dzia-
łające na terenie miasta Socha-
czew od 2011 roku mogą bez-
płatnie korzystać z obiektów 
miejskich. Oszczędzają w ten 
sposób ponad 400 tys. zł rocznie.

- Z taką inicjatywą wy-
szedł do radnych burmistrz 
Osiecki i taką też zasadę bez-
płatnych wejść przyjęliśmy 
w relacjach z trzecim sek-
torem. Darmo z boisk i hal 
korzystają kluby sportowe i 
uczniowskie kluby sportowe, 
stowarzyszenia, organizato-
rzy imprez odbywających się 
pod patronatem burmistrza, 

imprez charytatywnych. Do 
ich dyspozycji są obiekty 
MOSiR, w tym hale sporto-
we, sale judo, boiska przy ul. 
Chopina  i Warszawskiej 80, 
korty tenisowe, sale gimna-
styczne przy szkołach pod-
stawowych, sale widowisko-
we i inne pomieszczenia w 
SCK oraz w muzeum ziemi 
sochaczewskiej – przypomi-
na Agata Kalińska. 

Stowarzyszenia   korzy-
stają   również   nieodpłat-
nie z pomieszczeń Urzędu 
Miejskiego. W kramnicach 
swoje siedziby mają Uni-
wersytet Trzeciego Wieku, 
Związek Kombatantów RP i 
Byłych Więźniów Politycz-
nych, Związek Inwalidów 
Wojennych RP, Regional-
ne Centrum Krwiodawstwa, 

Towarzystwo Śpiewacze Zie-
mi Sochaczewskiej oraz Po-
wiatowa Izba Gospodarcza.

- Na szkolenia, spotkania 
czy walne zebrania stowarzy-
szenia mogą rezerwować sale 
konferencyjne, patio kramnic, 
chętnie użyczamy im sprzęt 
multimedialny, a w projektach 
robionych wspólnie lub obję-
tych patronatem burmistrza 
pomagamy w promocji wyda-
rzeń. Regularnie zaproszenia 
na mecze czy koncerty publi-
kuje „Ziemia Sochaczewska” 
rozchodząca się w nakładzie 
pięciu tysięcy egzemplarzy. In-
formuje o nich portal Socha-
czew.pl, plakaty trafi ają też na 
fanpage miasta na facebooku 
mający niemal dziesięć tysięcy 
użytkowników – dodaje Joan-
na Niewiadomska-Kocik. 

Ostatnio do kramnic prze-
niósł się Sochaczewski Klub 
Filmowy, a od roku właśnie 
tam trenują dwie nowe orkie-
stry - akordeonowa i dęta. Poza 
kramnicami swoje siedziby ma 
wiele innych organizacji. Z opie-
ki MOSiR korzystają stowarzy-
szenia Rugby Club Orkan, Old-
boy Orkan Sochaczew, Bzura 
Chodaków. Z kolei w pomiesz-
czeniach SCK działa Polski 
Związek Emerytów, Rencistów i 
Inwalidów i Orkiestra Kameral-
na „Camerata Mazovia”.

Nic bez 
trzeciego sektora
W ramach współpracy z NGO 
rokrocznie na terenie miasta 
odbywa się kilkadziesiąt róż-
nych imprez o charakterze 
sportowym i rekreacyjno-tury-
stycznym. 

- Bez ich pomocy nie by-
łoby Biegu Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych „Tropem Wilczym”, 
Majowego Rajdu Rowerowego, 
Europejskich Biegów Młodych 
Olimpijczyków, piłkarskiego 
Turnieju Dzikich Drużyn, po-
witania lata na plaży, Święta 
Bzury czy zawodów MMA – 
twierdzi Agata Kalińska. 

- Podobnie nasi partnerzy 
zajmujący się kulturą, jak So-
chaczewska Orkiestra Dęta, 
Towarzystwo Śpiewacze Zie-
mi Sochaczewskiej, Muzealna 
Grupa Historyczna czy Socha-
czew Daj Się Ponieść są obec-
ni także przy wielu projektach 
kulturalnych. Sami je inicjują, 
prowadzą, a my wspieramy ich 
organizacyjnie. Bez nich nie by-
łoby całej serii koncertów, festi-
wali i obchodów rocznicowych. 
W ubiegłym roku zaprosiliśmy 
wszystkie lokalne stowarzysze-
nia do prezentacji swoich doko-
nań w czasie Święta Mieszkań-
ców – Dni Sochaczewa.  Blisko 
sceny, na wydzielonym terenie, 
każde stowarzyszenie mogło 
uruchomić swoje stoisko. Wie-
le z nich skorzystało z tej oferty. 
W tym roku taka strefa też po-
wstanie i już dziś gorąco zachę-
cam, by pokazać się z najlepszej 

1,5 mln dla lokalnych stow  a
W Sochaczewie działa około 80 organizacji pozarządowych zajmujących się bardzo szeroką działalnością. To w nich dzieci, 
młodzież i dorośli grają w piłkę nożną, tenisa stołowego, rugby, trenują judo, biegają, pływają. Zrzeszyli się chórzyści, 
członkowie orkiestr, miłośnicy historii, gier planszowych, fi lmu, poezji, mocną reprezentację mają też seniorzy. 
Współpraca z tymi środowiskami odbywa się każdego dnia. 

Wsparcie finansowe udzielone stowarzyszeniom przez miasto oraz stypendia i nagrody dla 

zawodników, trenerów i działaczy lokalnych stowarzyszeń sportowych

Rok 
Konkurs z zakresu 

sportu 
Konkurs z zakresu kultury, 

pomocy społecznej itd.
Bezpłatne korzystanie
z obiektów miejskich

Stypendia 
dla zawodników

Nagrody dla zawodników, 
trenerów, działaczy

Łączna kwota 
dofinansowania

2015 435.000 zł 382.000 zł 464.000 zł 55.500 zł 14.200 zł 1.350.700 zł

2016 495.000 zł 384.600 zł 438.600 zł 78.500 zł 16.400 zł 1.413.100 zł

2017 555.000 zł 357.900 zł 417.000 zł  80.500 zł 24.200 zł 1.434.600 zł

2018 600.000 zł 409.000 zł 420.000 zł 48.000 zł 25.400 zł 1.502.400 zł
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Pierwszy wpis na miej-
skim facebooku pojawił się 
w 2013 roku. Była to za-
powiedź koncertu Kamila 
Bednarka, który był wtedy 
jedną z gwiazd Dni Socha-
czewa. Potem sukcesywnie, 
z miesiąca na miesiąc, pro-
fi l „Miasta Sochaczew” zy-
skiwał kolejnych fanów. W 
przeciwieństwie do wie-
lu innych, typowych profi -
li „urzędowych” ma on nie 
tylko charakter czysto in-
formacyjny. Oczywiście pu-
blikowane są na nim newsy 
dotyczące remontów, zmian 
w rozkładzie jazdy autobu-
sów, czy konsultacji spo-
łecznych, jest to jednak tyl-
ko wycinek zawartych na 
nim treści. „Miasto Socha-
czew” to także wywiady z 
ciekawymi ludźmi, prezen-
tacje sylwetek sochacze-
wian, informacje dotyczą-
ce lokalnych wydawnictw, 
relacje z życia kultural-
nego. Posty ukazujące się 
ostatecznie na facebooku 
są efektem pracy Refera-
tu Komunikacji Zewnętrz-
nej, który prowadzi również 
portal sochaczew.pl i tworzy 
zespół redakcyjny dwutygo-
dnika „Ziemia Sochaczew-
ska”. Dzięki temu dziennie 
na stronę trafi a nawet 10 no-
wych newsów - tekstów, za-
proszeń i fotorelacji. 

Kim jest typowy fan pro-
fi lu „Miasta Sochaczew”? W 
większości „polubiły” go 
panie - jest ich aż 61 pro-
cent. Przeciętna odbiorczy-
ni zamieszczanych newsów 
jest w wieku od 25 do 34 lat 
i mieszka na terenie naszego 
powiatu. Najczęściej infor-
macje sprawdza pod koniec 
dnia pracy, a więc między 
godziną 14:00 a 15:00. Wy-
biera newsy dotyczące miej-
skich wydarzeń i inwesty-
cji. Popularnością cieszą 
się również informacje kry-
minalne oraz te poświęco-

ne znanym w Sochaczewie 
ludziom. Znakomita więk-
szość użytkowników, do 
których trafi ają sochaczew-
skie wiadomości, zamiesz-
kuje oczywiście na terenie 
naszego kraju. W dalszej 
kolejności „klikają” je oso-
by przebywające w Wiel-
kiej Brytanii (a dokładnie 
w Londynie), USA (wejścia 
głownie z Chicago), Niem-
czech, Holandii, na Ukrainie 
i we Włoszech. Zdarzają się 
też zupełnie niespodziewa-
ne  lokalizacje - Bangladesz, 
Brazylia, Kenia czy Fidżi. 

Gdy „licznik” polubie-
ni zaczął zbliżać się do 9,9 
tysiąca osób, postanowili-
śmy nagrodzić osobę, która 
polubi „Miasto Sochaczew” 
jako 10-tysięczna. Przygo-
towaliśmy zestaw złożony 
z miejskich gadżetów, pły-
ty z muzyką Chopina oraz 
dwóch książek, których lek-
tura umilić może zimowe 
wieczory. Są to autobiogra-
fi a Agnieszki Rylik z auto-
grafem bokserki oraz album 
poświęcony Sławie Przy-
bylskiej. Wynik ogłosimy 
oczywiście na facebooku.

Koleje Mazowieckie zapowiadają 
zmiany w rozkładzie jazdy na obsłu-
giwanych przez siebie liniach. Nowy 
rozkład ma wejść w życie 10 marca i 
obowiązywać do początków czerwca.

Zmiany dotyczą niemal wszystkich linii 
KM, m.in. trasy Warszawa - Łowicz. Jak 
podało biuro prasowe Kolei Mazowieckich 
w dalszym ciągu będą prowadzone prace 
związane z remontem stacji Łowicz Głów-
ny. Na szlaku Bednary - Łowicz będą prowa-
dzone roboty torowe i sieciowe. Od 10 mar-
ca do 27 maja utrudnienia będą takie jak w 

rozkładzie jazdy obowiązującym obecnie. 
Dodatkowe problemy mogą się pojawić 15 
maja w związku z pracami w torze nr 3 sta-
cji Warszawa Włochy. Między 28 maja a 8 
czerwca wystąpią dodatkowe utrudnienia 
związane ze zmniejszeniem przepustowo-
ści na odcinku Bednary - Łowicz Główny. 
Część pociągów na tym odcinku zostanie 
zastąpiona przez komunikację autobusową.

Rozkład w tym kształcie będzie obowią-
zywać do 8 czerwca. Szczegóły znajdą czy-
telnicy na stronie: www.mazowieckie.com.
pl/pl/rozklad-jazdy-pociagow-km-wazny-
w-dniach-10-iii-8-vi-2019r. (sos)

Uwaga! Znowu zmiana rozkładu jazdy PKP

Jest nas prawie 10 tysięcy
Nie tylko Polska, ale i Stany Zjednoczone, Australia czy Indie - wszędzie tam 
znaleźć można osoby, którym bliskie jest nasze miasto. Świadczą o tym dane 
dotyczące „polubień” na facebookowym profi lu „Miasta Sochaczew”. Prowadzący 
go pracownicy ratusza dokładają wszelkich starań, by w każdym miejscu i o każdej 
porze można było dowiedzieć się o wszystkim, co dzieje się w Sochaczewie. 

w  arzyszeń
strony mieszkańcom i gościom 
dni miasta – podkreśla Joanna 
Niewiadomska – Kocik.

Wymagania będą rosły
Z samej natury organizacji 
pozarządowych wynika, że 
samodzielnie dbają o zdoby-
cie środków na działalność, a 
dotacje przyznawane w kon-
kursach to jedynie część ich 
rocznego budżetu. 

- Sochaczewskie organi-
zacje okrzepły, są silne, mają 
mnóstwo pomysłów i ener-
gii, dlatego możemy od nich 
zacząć wymagać czegoś wię-
cej. Z takiego założenia wy-
chodziliśmy pisząc ogłosze-
nie konkursowe na 2019 rok. 
Warto, by niektóre wyszły ze 
schematów i zaproponowały 
coś nowego, innowacyjnego, 
czego jeszcze w Sochacze-
wie nie było. Nasz konkurs i 
415 tysięcy przeznaczone na 
ten cel otwierają im drogę do 
rozwoju – podkreśla naczel-
nik Wydziału Kultury, Tury-
styki i Promocji Miasta. 

Przy tak rozwiniętej sie-
ci NGO miasta coraz częściej 
ogłaszają konkursy celowane, 
na bardzo konkretne zada-
nie i tak np. Warszawa chce, 
by 7 września ktoś zajął się 
realizacją „działań żeglugo-
wych, sportowych, edukacyj-
nych dla uczestników wyda-
rzenia pn. „Święto Wisły”. Z 
kolei Poznań ogłosił konkurs 
na zorganizowanie pojedyn-
czego warsztatu „Sprzedaż 
na rynkach zagranicznych - 
specyfi ka transakcji zagra-
nicznych, korzyści i ryzy-
ka”. Podobną drogą zaczyna 
iść Sochaczew i w tym roku 
chce z NGO budować markę 
promocyjną miasta, mocniej 
postawić na Chopina, na zu-
pełnie nowe projekty typu in-
kubator kultury. Do młodych 
ludzi adresowany jest projekt 
Trener Osiedlowy. To ukłon 
w kierunku dzieci, które nie 
trenują w klubach, ale sport 
to ich życiowa pasja.

- Stowarzyszenia z zało-
żenia mają zrzeszać wokół 
jakiejś idei czy projektu lu-
dzi, którzy chcą w niego za-
angażować swój czas, ener-
gię, pieniądze, są gotowi 
szukać sponsorów. Wiele or-

ganizacji tak właśnie dzia-
ła, pracuje aktywnie przez 
cały rok, a ofertę konkurso-
wą składa wtedy, gdy uzna, 
że ta wpisuje się w zakres 
działania fundacji, albo re-
alizacja takiego zadania bę-
dzie ciekawym wyzwaniem 
– mówi Joanna Niewiadom-
ska-Kocik.  

Niemal 60 kopert 
z ofertami
Na tydzień przed terminem 
składania ofert konkurso-
wych, gdzie do podziału było 
415 tys. zł, na stronie inter-
netowej Porozumienia Or-
ganizacji   Pozarządowych 
Powiatu   Sochaczewskie-
go, a następnie na dwóch lo-
kalnych portalach interne-
towych, zmieszczono pismo 
szefowej POPPS, w którym 
domagała się (nie podając 
żadnej podstawy prawnej) 
unieważnienia   konkursu. 
POPPS to organizacja sku-
piająca dziewiętnaście sto-
warzyszeń, z których jedynie 
pięć ma sochaczewski adres. 
Pozostałe czternaście ma sie-
dziby m.in. w Plecewicach, 
Teresinie, Olszowcu, Bro-
chowie, Kuznocinie, Paprot-
ni, Przęsławicach, Kozłowie 
Biskupim. Pani prezes twier-
dzi, że rzekomo wskazane w 
ogłoszeniu projekty nie znaj-
dują odbicia w Rocznym Pro-
gramie Współpracy Miasta z 
organizacjami pozarządowy-
mi (a to nieprawda), brak jest 
zadań z zakresu wspomaga-
nia rozwoju wspólnot i spo-
łeczności lokalnych (niemal 
każde z zadań integruje śro-
dowiska lokalne), że zamyka 
się możliwości współpracy z 
miastem wielu lokalnym or-
ganizacjom pozarządowym. 
Tymczasem w wyznaczonym 
terminie wpłynęło aż 58 ko-
pert z ofertami konkursowy-
mi, co przeczy tezie, że ogło-
szenie może eliminować z 
podziału pieniędzy część lo-
kalnych NGO. Burmistrz w 
udzielonej POPPS odpowie-
dzi (zrobił to pisemnie, nie 
poprzez portale) nie zgodził 
się z argumentami zawarty-
mi w tym, swego rodzaju, li-
ście otwartym i konkursu nie 
unieważnił.

Takie nagrody otrzyma 10-tysieczna osoba, która polubi „Miasto Sochaczew”
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Mieszkańcy Domu Pomocy 
Społecznej w Młodzieszy-
nie uczestniczyli w  wy-
jeździe integracyjnym do 
Niepokalanowa, gdzie zo-
baczyli operę „Cud mnie-
many, czyli Krakowiacy i 
Górale’’.

Widowisko w wykonaniu 
solistów, chóru i orkiestry 
Państwowej Szkoły Mu-

zycznej II stopnia w Socha-
czewie pod dyrekcją Iwony 
Niemyjskiej odbyło się 17 
lutego w sali świętego Bona-
wentury, znajdującej się na 
terenie tamtejszego  klasz-
toru. Mieszkańcy mogli 
podziwiać młodych arty-
stów, którzy śpiewem, tań-
cem oraz umiejętnościami 
aktorskimi zachwycili pu-
bliczność. 

Środki na zakup sprzętu medycz-
nego dla sochaczewskiego szpi-
tala pochodzą z rezerwy ogól-
nej budżetu państwa - ponad 
2,3 mln zł. Pozostałą część doło-
żył powiat i szpital. Takiego do-
fi nansowania w swojej historii 
jeszcze sochaczewska placówka 
nie otrzymała. Szpital dostał no-
woczesne urządzenia w ramach 
projektu „Przeciwdziałanie wy-
kluczeniu społecznemu poprzez 
poprawę standardów obsługi 
osób chorych, osób starszych i 
osób niepełnosprawnych w po-
wiecie sochaczewskim”.

Ten efekt poprzedzony zo-
stał wielomiesięcznymi przygo-
towaniami placówki oraz starań 
władz samorządowych o pozy-
skanie środków. Duży wkład w 
przygotowanie wniosku wło-
żyła starosta sochaczewski Jo-
lanta Gonta. Jednocześnie pod-
kreślić należy znaczącą pomoc i 
wsparcie posła Macieja Małec-
kiego, jeśli chodzi o możliwość 
pozyskania nowej aparatury 
medycznej. - Od wielu miesię-
cy wspólnie zabiegaliśmy o do-
tację z rezerwy ogólnej budżetu 
państwa dla sochaczewskiego 
szpitala. To była ogromna pra-
ca ze strony pani starosty, zbie-
ranie kompletu dokumentacji, 
uzasadnień potrzeb inwestycyj-
nych. Bardzo cieszę się, że pre-
mier Mateusz Morawiecki pod-

jął decyzję o przyznaniu dotacji 
- przyznaje poseł Małecki.

O tym, jak bardzo potrzeb-
ny jest w naszym szpitalu no-
woczesny tomograf mówić nie 
trzeba. Urządzenie pomaga nie 
tylko uzyskać wyjątkowe wy-
niki kliniczne, ale też skupić się 
na pacjencie i ograniczyć liczbę 
zbędnych etapów i żmudnych, 
czasochłonnych czynności, a jego 
funkcjonowanie na pewno przy-
czyni się do wzrostu liczby bada-
nych pacjentów. Choć tomograf 

wydaje się być najważniejszym 
zakupem, to na doposażenie pla-
cówki z rządowej rezerwy składa 
się także wiele innych urządzeń, 
które z pewnością podniosą stan-
dard leczenia mieszkańców na-
szego powiatu. Do szpitala tra-
fi ły m.in.: videogastroskopy, 
videoduodenoskop, videokolo-
skop, aparat do znieczulenia na 
salę cięć cesarskich, USG z opcją 
Dopplera, co umożliwia wyko-
nywanie echa serca, bronchofi -
beroskop, KTG do monitorowa-

nia ciąży bliźniaczej, respirator. 
Do użytku dostępne jest stano-
wisko do automatycznego mycia 
i dezynfekcji endoskopów, diater-
mia, a także zestaw do nieinwa-
zyjnego wspomagania oddechu 
u noworodków metodą NCPAP.

Nowa aparatura cieszy Wie-
sława Nawłatynę, dyrektora Szpi-
tala Powiatowego w Sochacze-
wie. Jego zdaniem pozwoli ona 
zdecydowanie podnieść poziom 
usług placówki, zapewniając przy 
tym pracę personelu na nowocze-
snych i specjalistycznych urzą-
dzeniach medycznych, na czym 
zyska przede wszystkim pacjent. 

W ostatnim czasie to nieje-
dyne wsparcie fi nansowe dla na-
szego szpitala zagwarantowane 
przez polski rząd. Warto wspo-
mnieć, iż nowy sprzęt medycz-
ny trafi  także do Szpitalnego Od-
działu Ratunkowego. To z kolei 
efekt rządowego wsparcia w wy-
sokości 500 tys. zł w ramach pro-
jektu „Infrastruktura ratow-
nictwa medycznego”. Z tych 
środków zostanie zakupiony na 
potrzeby Szpitalnego Oddziału 
Ratunkowego m.in. kardiomoni-
tor, defi brylator, respirator, anali-
zator parametrów krytycznych, 
elektryczne urządzenie do ssania, 
aparat do znieczulania i zestaw 
do trudnej intubacji.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Do świąt wielkanocnych jesz-
cze mamy trochę czasu. Akurat 
tyle, by się właściwie do nich 
przygotować, skompletować 
wszelkie niezbędne tradycyjne 
artykuły dekoracyjne. Okazją 
do tego będzie niewątpliwie 
kiermasz świąteczny „Wiel-
kanoc na Mazowszu” organi-
zowany corocznie w Niedzielę 
Palmową przez Starostwo Po-
wiatowe we współpracy z Ho-
telem Chabrowy Dworek. 

W tym roku będzie to druga 
niedziela miesiąca, przypadająca 
14 kwietnia. Od poniedziałku, 
4 marca rozpoczyna się przyj-
mowanie zgłoszeń wszystkich 
chętnych twórców i wystawców, 
pragnących zaprezentować i po-
dzielić się swoimi pracami.

Kiermasz w Chabrowym 
Dworku ma na celu kultywo-
wanie pięknych tradycji i zwy-
czajów świąt wielkanocnych, 
dziedzictwa kulturowego a tak-
że kulinarnego ziemi socha-
czewskiej i całego Mazowsza. 
Sprzyjać ma i pogłębiać inte-
grację lokalnej społeczności, 
promować rodzimych twór-
ców, produkty regionalne oraz 
produkty tutejszego rolnictwa 

ekologicznego. Ta impreza wy-
stawienniczo-promocyjna do-
skonale wpisuje się w okres 
przedświąteczny, kiedy przy-
gotowujemy się, by jak najlepiej 
przeżyć Wielkanoc. 

Zapraszamy do wzięcia 
udziału w kiermaszu osoby, 
które własnoręcznie wykonu-
ją różnego rodzaju dekoracje i 
ozdoby świąteczne, bardziej lub 
mniej tradycyjne cudeńka, któ-
re wykorzystać można do de-
koracji koszyczka ze święconką 
lub świątecznego stołu. Zapra-
szamy do udziału wszystkich, 
którzy tworzą  palmy, kartki 
świąteczne, wykonane różny-
mi technikami pisanki, koron-
kowe i haft owane serwety, wo-
skowe kogutki, kurki, baranki 
i zajączki, wyroby z wikliny, a 
także biżuterię, rzeźby w drew-
nie, wyroby kowalskie, cukier-
nicze i inne. 

Zapisy potrwają od 4 mar-
ca (poniedziałek) do 8 kwiet-
nia (poniedziałek) do godziny 
15.00, zgłaszać należy się osobi-
ście lub telefonicznie do Staro-
stwa Powiatowego w Sochacze-
wie, tel.: 46 864 18 30.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

Nowoczesny tomograf 
już służy mieszkańcom
W Zespole Opieki Zdrowotnej Szpitala Powiatowego w Sochaczewie działa już nowy tomograf 
(Optima CT540). Jego obsługa optymalizuje komfort pacjenta, a przy tym zapewnia m.in. 
znakomitą jakość obrazu przy niższej dawce. To jedno z kilku nowoczesnych urządzeń, które 
otrzymał szpital w ramach rządowego wsparcia projektu. Tego samego, z którego skorzystał 
Dom Pomocy Społecznej w Młodzieszynie, o czym niedawno informowaliśmy. Tym samym 
szpital w Sochaczewie został solidnie doposażony sprzętem o wartości blisko 2,9 mln zł! 

„Cud mniemany” 
w Niepokalanowie

Wielkanoc na Mazowszu

47 uczniów z 12 szkół z tere-
nu powiatu sochaczewskie-
go wzięło udział w VII edy-
cji powiatowego konkursu 
fotografi cznego pt. „Boże 
Narodzenie w Twoim obiek-
tywie”. 

Do organizatora konkur-
su Zespołu Szkół Centrum 
Kształcenia Praktycznego w 
Sochaczewie, nadesłano aż 
129 zdjęć. Uczniowie mieli do 
wyboru 4 kategorie związane 

tematycznie z okresem świąt 
Bożego Narodzenia. 

Rozstrzygnięcie konkursu 
odbyło się w miniony piątek 
22 lutego w „osiemdziesiątce”. 
Wszyscy nagrodzeni i wyróż-
nieni otrzymali ciekawe na-
grody, w tym - indywidualne 
i niepowtarzalne kubki oraz 
dyski zewnętrze, power banki 
i pendrivy. Nagrody zwycięz-
com wręczały: Urszula Opa-
siak, dyrektor Powiatowego 
Zespołu Edukacji i Julia Jaku-

bowska, dyrektor ZS CKP. 

Wyniki konkursu
kategoria „Klimat świąt w mojej szkole”
wyróżnienie - Mateusz Klocek – Zespół Szkół 
Specjalnych w Erminowie

kategoria „Różne oblicza św. Mikołaja”
I miejsce - Julia Boryszewska – ZS CKP w 
Sochaczewie

wyróżnienie - Jakub Raczkowski – ZS CKP w 
Sochaczewie

wyróżnienie - Julia Przyłuska – Szkoła Podstawowa 
w Wyczółkach

kategoria „Święta w mojej okolicy”
wyróżnienie – Jagoda Szafaryn - Szkoła 
Podstawowa w Gawłowie

wyróżnienie - Marcin Augustyniak - Szkoła 
Podstawowa Nr 1 w Sochaczewie

wyróżnienie - Oliwia Dylik –Szkoła Podstawowa w Paprotni
kategoria „Klimat świąt w mojej rodzinie”
I miejsce - Agnieszka Dębowska - Szkoła 
Podstawowa w Kozłowie Szlacheckim

II miejsce - Anna Wylot - Gimnazjum Powiatowe im. 
F. Chopina w Sochaczewie

III miejsce - Filip Pakuła-Chełstowski - Szkoła 
Podstawowa w Nowej Suchej

wyróżnienie - Paweł Kowalski - Zespół Szkół w Teresinie

Świąteczny konkurs rozstrzygnięty
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ZA BARIERĄ PRAWA

Ludzka chciwość i nieli-
czenie się z życiem innych 
mogły po raz kolejny do-
prowadzić   do   tragedii. 
Dzięki współpracy socha-
czewskich policjantów i 
funkcjonariuszy   Straży 
Ochrony Kolei, 44-latek nie 
uniknie konsekwencji swo-
jego działania i będzie od-
powiadał przed sądem.

W drugim tygodniu lute-
go funkcjonariusze SOK, po 
pościgu, zatrzymali spraw-
cę kradzieży linek dołą-
czeniowych. Jest to rodzaj 

przewodów miedzianych, 
wykorzystywanych w zdal-
nym sterowaniu ruchem 
kolejowym.

- Trzeba sobie zdawać 
sprawę, że uszkodzenie, 
bądź kradzież tego typu ele-
mentów infrastruktury ko-
lejowej, może doprowadzić 
nie tylko do opóźnień po-
ciągów - powiedziała nam 
ofi cer prasowy KPP w So-
chaczewie, Agnieszka Dzik. 
- W wyniku takiego działa-
nia może dojść do tzw. ka-
tastrofy w ruchu lądowym. 
Konsekwencje mogą być 

tragiczne dla osób porusza-
jących się pociągami.

Zatrzymany mężczy-
zna został doprowadzony 
do sochaczewskiej komen-
dy. Policjanci szybko ustali-
li, że kradzież, na której zo-
stał przyłapany, nie jest jego 
jedynym przewinieniem. 
Jak się okazało, już niejed-
nokrotnie kradł linki dołą-
czeniowe ze szlaków kolejo-
wych Teresin - Sochaczew, 
Kornelin - Leonów i Socha-
czew - Kornelin.

Podejrzany 44-latek z ko-
mendy trafi ł do Prokuratu-

ry Rejonowej w Sochacze-
wie, gdzie usłyszał osiem 
zarzutów dotyczących spro-
wadzenia zagrożenia kata-
strofą w ruchu lądowym po-
przez kradzież elementów 
infrastruktury kolejowej. Sąd 
przychylił się do wniosku o 
zastosowanie wobec niego 
środka zapobiegawczego w 
postaci dozoru policyjnego. 
Za popełnione przestępstwa 
grozi mu do 8 lat pozbawie-
nia wolności.

W skupie kilogram mie-
dzi kosztuje niecałe 20 zł. 

(seb)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

- 12 lutego, o godzinie 16:35, 
do stanowiska kierowania 
Komendanta Powiatowego 
PSP w Sochaczewie wpłynę-
ło zgłoszenie o pożarze na te-
renie zakładu produkcyjnego 
w Lubiejewie. Do zdarzenia 
zadysponowano dwa zastępy 
gaśnicze oraz podnośnik hy-
drauliczny z sochaczewskiej 
Jednostki Ratowniczo-Ga-
śniczej PSP - relacjonuje st. 
kpt. Tomasz Fijołek z KP PSP 
w Sochaczewie.

Kiedy strażacy dojecha-
li na miejsce, okazało się, że 
palą się tereny zakładu zaj-
mującego się produkcją ro-
werów. Ogniem objęte było 
składowisko opon rowero-
wych oraz dwa sąsiadują-
ce z nim budynki. Wszyscy 
pracownicy opuścili zakład 
jeszcze przed przybyciem 
straży pożarnej, a od obu 
budynków został odłączony 
dopływ prądu, co pozwa-
lało na bezzwłoczne podję-
cie działań. W obliczu skali 
zdarzenia kierujący działa-
niami ratowniczymi popro-
sił o wsparcie.

- Pierwsze podjęte przez 
strażaków działania miały 
na celu obronę nadpalonych 
konstrukcji przed całkowi-
tym zajęciem się ogniem. 

Kiedy na miejsce dojechało 
wsparcie, na płonące skła-
dowisko skierowane zosta-
ły dwa prądy piany ciężkiej 
- powiedział nam kpt. Rafał 
Krupa z KP PSP w Socha-
czewie.

Po ugaszeniu ognia stra-
żacy przystąpili do spraw-
dzania pogorzeliska kamerą 
termowizyjną. Spalone opo-
ny zostały przy tym prze-
wiezione koparko-ładowar-
ką spomiędzy budynków na 
plac, gdzie ratownicy dbali 
o ich dokładne dogaszenie.

Na miejsce zdarzenia 
przybył Komendant Powia-
towy PSP w Sochaczewie st. 
bryg. Piotr Piątkowski oraz 
dowódca Jednostki Ratow-
niczo-Gaśniczej PSP w So-
chaczewie mł. bryg. Maciej 
Bieńczyk. Na czas trwają-
cych blisko cztery godziny 
działań, rejon miasta zabez-
pieczał zadysponowany do 
KP PSP zastęp z Ochotni-
czej Straży Pożarnej w Pa-
protni.

W akcji gaśniczej, poza 
zastępami   zawodow ych 
strażaków,   uczestniczyli 
druhowie z OSP z Antonie-
wa, Dachowej, Erminowa, 
Rybna, Jasieńca i Szymano-
wa. W działaniach wzięło 
udział 12 samochodów i 42 
strażaków. Akcję zakończo-
no po godzinie 20.00.

Na terenie naszego powiatu 
doszło do dwóch groźnych 
wypadków. Sochaczewska 
policja apeluje o zachowa-
nie szczególnej ostrożności 
na drodze.

Do pierwszego wypadku 
doszło 13 lutego w Elżbie-
towie. Ze wstępnych ustaleń 
wynika, że 20-letni kierow-
ca BMW stracił panowanie 
nad autem i zjechał do przy-
drożnego rowu. W wyni-
ku tego zdarzenia, 19-letnia 
pasażerka wypadła z samo-
chodu. Nieprzytomną mło-
dą kobietę przetransporto-
wano do szpitala. Jej życiu 

nie zagraża już niebezpie-
czeństwo.

Mniej szczęścia miała 
17-latka, która została potrą-
cona w Janówku Duranow-
skim. W wyniku tego tra-
gicznego zdarzenia zginęła na 
miejscu. Ze wstępnych usta-
leń policji wynika, że  35-let-
nia mieszkanka Sochaczewa 
kierowała Oplem Zafi ra i po-
trąciła pieszą idącą poboczem.

Policjanci będą teraz 
ustalać przyczyny i okolicz-
ności opisanych zdarzeń. Po 
raz kolejny apelują przy tym 
o zachowanie ostrożności 
podczas prowadzenia sa-
mochodu. (seb)

Ogień w fabryce rowerów
Zaczęło się niepozornie, bo od zgłoszenia, że zajęło się składowisko gumowych 
odpadów w Lubiejewie. Ogień rozprzestrzeniał się jednak na tyle szybko, że, 
mimo bezzwłocznej reakcji sochaczewskich strażaków, kiedy dojechali na miejsce, 
płomienie obejmowały już dwa budynki.

Narażał życie wielu osób

Śmierć 17-latki. 
19-latka w szpitalu
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Pijani kierowcy nadal są 
plagą na naszych drogach. 
Od 11 do 17 lutego socha-
czewscy policjanci zatrzy-
mali trzech amatorów jaz-
dy na podwójnym gazie. 
Jeden z nich nie zatrzymał 
się do kontroli, więc mun-
durowi musieli podjąć za 
nim pościg.

Pierwsze zatrzymanie od-
było się 11 lutego w Tuło-
wicach. Kompletnie pijany 
mężczyzna nie miał na-
wet szczególnych możliwo-
ści ucieczki, bo policjanci 
zatrzymali go do kontro-
li drogowej, kiedy poruszał 
się ciągnikiem rolniczym. 
Badanie na zawartość alko-
holu, któremu został pod-
dany, wykazało prawie 3 
promile.

Drugi z zatrzyma-
nych to 23-letni obywatel 
Ukrainy kierujący Fordem 
Transitem. Na widok poli-
cjantów dających mu znaki, 
by zjechał na pobocze, męż-
czyzna zamiast zatrzymać 

się do kontroli, jeszcze przy-
śpieszył. Policjanci ruszyli 
w pościg. Badanie alkoma-
tem wykazało, że zatrzyma-
ny 23-latek jest pijany. Miał 
ponad promil alkoholu w 
organizmie.

Trzecie zatrzymanie 
miało miejsce na ul. Staszi-
ca w Sochaczewie. Poddany 
kontroli drogowej 33-letni 
mężczyzna, który kierował 
Seatem Ibizą, miał blisko 
promil alkoholu w orga-
nizmie, podczas gdy do-
puszczalne w naszym kra-
ju wskazanie to 0,2 promila.

Trzej zatrzymani męż-
czyźni będą teraz odpowia-
dać za jazdę samochodem w 
stanie nietrzeźwości. Za to 
przestępstwo grozi do 2 lat 
pozbawienia wolności. (seb)

Pijani na drogach

Ciało odnaleziono w lesie
Zakończyły się trwające 
od połowy grudnia ubie-
głego roku poszukiwania 
Krystiana V-J. Niestety nie 
mają pozytywnego fi nału. 

Przypomnijmy, że 26-latek 
wyszedł z domu 18 grud-
nia 2018 roku, by odwiedzić 
w szpitalu chorą matkę, po 
czym słuch po nim zaginął. 

W poszukiwanie męż-
czyzny zaangażowane były 
sochaczewskie służby mun-
durowe, a także organizacje 
pozarządowe. Ciało Krystia-
na zostało odnalezione dopie-
ro 21 lutego. w młodzieszyń-
skim lesie.

Do sprawy wrócimy w 
następnym wydaniu „Ziemi 
Sochaczewskiej”. (seb)
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MIESZKANIEC

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Osoba, która wyrazi zgodę na 
umieszczenie jej numeru w 
bazie sms Urzędu Miejskie-
go, będzie otrzymywać bez-
płatne wiadomości tekstowe 
przypominające o terminie 
płatności lub powstałej zale-
głości podatkowej. Druk zgo-
dy pobierzemy w Biurze Ob-
sługi Klienta UM (ul. 1 Maja 
16, parter). Można go znaleźć 
również na portalu socha-
czew.pl w zakładce „podat-
ki lokalne”. Po wypełnieniu 
należy złożyć go osobiście 
lub przesłać do ratusza listem 
poleconym bądź za pomo-
cą platformy e-PUAP (Elek-
tronicznej Platformy Usług 
Administracji   Publicznej). 
Oświadczenia przesłane ma-
ilem nie będą akceptowane. 

Z kolej usługa e-Podat-
ki skierowana jest do miesz-
kańców i fi rm, które chcą 
na bieżąco monitorować 
swoje zobowiązania wzglę-
dem miasta przez internet. 
Sprawdzać można za jej po-
mocą wpłaty dotyczące po-
datku od nieruchomości, 
rolnego, leśnego, środków 
transportowych. By skorzy-
stać z usługi należy się za-
rejestrować na stronie in-
ternetowej umsochaczew.
epodatnik.info a następnie 

zgłosić się do Referatu Po-
datkowego UM (II piętro 
ratusza, pokój 320), gdzie 
zweryf ikowana   zostanie 
nasza tożsamość i przyzna-
ny dostęp do usługi. 

Zarówno usługa podat-
kowa jak i powiadomienia 
sms mogą być przydatne 
dla wszystkich mieszkań-
ców, w szczególności dla 
posiadaczy Sochaczewskiej 
Karty Mieszkańca i korzy-
stających z wszystkich pro-
gramów zniżkowych wpro-
wadzonych przez ratusz. Do 
korzystania z SKM upraw-
niona jest każda osoba, któ-
ra rozlicza podatek docho-
dowy od osób fi zycznych i 
deklaruje w swoim zezna-
niu podatkowym, że miej-

scem jej zamieszkania jest 
Sochaczew. Wydawana jest 
dla jednej osoby na okres 
roku. Sprawy z tego zakre-
su prowadzi Wydział Poli-
tyki Społecznej i Ochrony 
Zdrowia UM. Szereg do-
datkowych ulg przysługuje 
również rodzinom 3 +, se-
niorom, honorowym daw-
com krwi oraz weteranom. 

Pamiętać należy, że 
opóźnienie w jakiejkol-
wiek płatności, np. za od-
biór śmieci, powoduje, iż 
nie przysługują nam zniż-
ki. A te są bardzo korzyst-
ne, np.: 100 % zniżki na bi-
lety Zakładu Komunikacji 
Miejskiej w Sochaczewie dla 
dzieci w wieku powyżej 4 
roku życia (nie dłużej niż do 

ukończenia 24 r. ż.),  15 % 
zniżki w opłacie jednorazo-
wej za parkowanie w Strefi e 
Płatnego Parkowania, 50% 
zniżki od obowiązujących 
cen za gospodarowanie od-
padami komunalnymi, 
zbieranymi i odbieranymi 
w sposób selektywny dla 
rodzin 3+ oraz seniorów w 
wieku 75+. Za każdym ra-
zem, gdy będzie zbliżał się 
termin płatności, otrzyma-
my stosowną wiadomość z 
terminem zapłaty i wysoko-
ścią wymaganej kwoty, co 
pozwoli nam uniknąć nie-
przyjemnych niespodzia-
nek. Więcej informacji na 
ten temat można znaleźć na 
portalu sochaczew.pl.

Esemesuj z urzędem
Rozpoczęły się przygoto-
wania do budowy parku 
linowego. Wiemy już, że bę-
dzie on zlokalizowany przy 
ul. Chopina 101 w Choda-
kowie, w sąsiedztwie bo-
iska piłkarskiego i boiska 
wielofunkcyjnego. Wstęp-
ny termin oddania obiektu 
do użytkowania to jesień 
tego roku. 

Przypomnijmy, że park lino-
wy to jeden ze zwycięskich 
projektów Sochaczewskie-
go Budżetu Obywatelskiego 
2019. Zdobył on blisko 800 
głosów mieszkańców nasze-
go miasta. Wartość przed-
sięwzięcia to pół miliona 
złotych. Pomysłodawcą in-
westycji jest Daniel Janiak ze 
stowarzyszenia „Sochaczew 
daj się ponieść”. 

W ostatnich dniach 
urząd miejski zlecił wykona-
nie programu funkcjonalno-
-użytkowego wraz z koncep-
cją architektoniczną i oceną 
dendrologiczną drzew prze-
widzianych jako konstrukcje 
wsporne dla urządzeń parku 
linowego. Zajmie się tym fi r-
ma „Brandys Design” z Biel-
ska-Białej. Koszt sporządze-
nia dokumentacji wyniesie 
15 tysięcy złotych.

- Program   funkcjo-
nalno-użytkowy   doprecy-
zuje oczekiwania miasta, 
które zostaną później przed-
stawione jako opis przed-
miotu zamówienia. Doku-
mentacja zawierać będzie 
m.in. mapę do celów pro-
jektowych, bowiem inwesty-
cja zostanie zrealizowana w 

formule „zaprojektuj i wy-
buduj”. Analiza dendrolo-
giczna określi, które z drzew 
będzie można wykorzystać 
jako konstrukcje wspor-
cze dla urządzeń parku li-
nowego. Takie rozwiązanie, 
zamiast montażu sztucz-
nych konstrukcji, pozwo-
li na optymalizację kosztów 
inwestycji, czyli w rzeczywi-
stości wykonanie jej w jak 
największym możliwym za-
kresie za kwotę którą dys-
ponujemy  – mówi Urszula 
Cielniak, naczelnik Wydzia-
ły Inwestycji i Modernizacji 
UM. 

Program funkcjonalno-
-użytkowy powinien być go-
towy i dostarczony do urzę-
du pod koniec kwietnia. 
Wówczas poznamy więcej 
szczegółów, takich jak licz-
bę i rodzaj urządzeń, któ-
re znajdą się w parku lino-
wym. Najprawdopodobniej 
w maju ogłoszony zosta-
nie przetarg mający wyło-
nić wykonawcę inwestycji. 
Wykonawca będzie musiał 
opracować szczegółowy pro-
jekt techniczny, uzyskać tak 
zwaną decyzję lokalizacyj-
ną i pozwolenie na budowę.  
Optymistyczny scenariusz 
zakłada, że park linowy zo-
stanie oddany do użyt-
ku jesienią (wrzesień - paź-
dziernik 2019). Będzie nim 
zarządzał Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji, który 
określi zasady korzystania z 
obiektu.

Maciej Frankowski

Park linowy powstanie 
w Chodakowie

Ratusz przygotował dla mieszkańców kolejne udogodnienie. SMS-owy system 
powiadamiania i usługa e-Podatki ułatwią zarządzanie należnościami względem 
Urzędu Miasta. Stanowią one wygodne rozwiązanie dla zapominalskich, 
ale także tych, którzy lubią w domowych fi nansach trzymać rękę na pulsie.

Inwestor, czyli Mazowiec-
ki Zarząd Dróg Wojewódz-
kich oraz fi rma wykonująca 
przebudowę ul. Chopina 
apelują do kierowców o 
przestrzeganie znaków za-
kazu ruchu w obu kierun-
kach na remontowanym 
odcinku. 

Tylko respektowanie tym-
czasowej organizacji ruchu 
pozwoli na sprawne prze-
prowadzenie inwestycji i 
ukończenie jej zgodnie z 
umową. Planowany termin 
zakończenia remontu to po-
łowa 2019 roku.

Przypominamy, że uli-
ca Chopina jest wyłączona z 
ruchu i nie da się nią przeje-
chać od torów wąskotorów-
ki do ronda Jana Pawła II. 
Mieszkańcy remontowane-

go fragmentu oraz odcho-
dzących od niego uliczek 
mają zapewniony dojazd 
do swoich posesji. Pozosta-
li kierowcy muszą korzystać 
z objazdu. Przebiega on uli-
cami Trojanowską, Łąkową 
i Młynarską. Podobnie kur-
sują autobusy ZKM (linie 
1, 2, 3, 3A, 5, 6, LD i DHL). 
Objazd dla ciężarówek wy-
znaczono drogą wojewódz-
ką nr 575 (Kazuń-Śladów-
-Kamion) i łączącą się z nią 
drogą krajową nr 50, której 
część stanowi obwodnica 
Sochaczewa. (mf)

Chopina - zakaz ruchu w obu kierunkach!Uchwyty na pałeczki zamontowane

Mała „doróbka” a cieszy. Po sygnałach od mieszkańców w ubiegłym tygodniu w parku im. 
I.W. Garbolewskiego zamontowano uchwyty na pałeczki służące do gry na instrumentach 
w ogrodzie muzycznym. Dotychczas leżały one na ziemi, a w przypadku dżdżystej pogody, 
po prostu w błocie. Miasto rozwiązało ten problem.
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Wysoka gorączka, „łamanie 
w kościach”, silny ból gło-
wy - tak zazwyczaj zaczy-
na się grypa. Jej charaktery-
styczną cechą jest również to, 
że z dnia na dzień dosłownie 
zwala nas z nóg. Lekarze ape-
lują, aby nie lekceważyć ta-
kich symptomów i kilka dni 
pozostać w łóżku. O ile bo-
wiem ze zwykłym przezię-
bieniem przyzwyczailiśmy 
się chodzić do pracy, zała-
twiać sprawy, które nie mogą 
poczekać, o tyle w przypadku 
grypy jest to bardzo niebez-
pieczne. Chodzi o to, że może 
ona powodować powikłania.

- Grypa zaatakowała 
mnie przed świętami Bo-
żego Narodzenia, ale jak to 
w takim gorącym okresie 
bywa, nie „wyleżałam” jej 
tyle, ile potrzeba. Wkrót-
ce po niej przyszło zapale-
nie płuc, później zapalenie 
krtani. Biorę już któryś an-
tybiotyk z rzędu i nadal nie 
czuję się zdrowa - opowiada 
pani Ewa, pacjentka przy-
chodni na osiedlu wojsko-
wym. 

Z kolei pani Monika ma 
za sobą przykre doświad-
czenia choroby dziecka. - 
Córka była przeziębiona i 
zasłabła w domu. Kiedy tra-
fi ła do szpitala, okazało się, 
że to jakiś zjadliwy wirus 
grypy. Spędziła w leczni-
cy ponad tydzień, ale nadal 
nie chodzi do szkoły, bo jest 
jeszcze zbyt słaba - dodaje.

Dramatyczne komuni-
katy płyną z ogólnopolskich 
mediów, które mówią o po-
nad dwudziestu ofi arach 
śmiertelnych grypy w na-
szym kraju. Komentatorzy 
dodają, że w ubiegłym roku 
nie było żadnego takiego 
przypadku. W Czechach, 
z uwagi na ilość zachoro-
wań, tamtejsze minister-
stwo zdrowia ogłosiło epi-
demię grypy. Na Ukrainie 
liczba chorych mocno wy-
kracza poza dotychczasowe 
normy. A jak jest w Socha-

czewie, gdzie coraz bardziej 
pustoszeją szkoły i zakłady 
pracy?

Z danych sanepidu wy-
nika, że u nas nie jest gorzej 
niż w roku ubiegłym. 

- W okresie od 1 stycz-
nia do 15 lutego tego roku 
zgłoszono 2800 przypad-
ków zachorowań i podej-
rzeń zachorowań na gry-
pę. W analogicznym okresie 
w roku 2018 było ich pra-
wie 3250. Takie informacje, 
z punktu widzenia polity-
ki zdrowotnej, są niezwy-
kle istotne do prawidłowej 
oceny sytuacji epidemio-
logicznej na danym tere-
nie, oceny skuteczności za-
sad profi laktyki. Pozwalają 
także podjąć szybkie działa-
nia ze strony inspekcji sani-
tarnej w przypadku wystą-
pienia ewentualnych oznak 
epidemii - informuje Pań-
stwowy Powiatowy Inspek-

tor Sanitarny w Sochacze-
wie Beata Fergińska.

Te dokładne dane usta-
la się na podstawie regular-
nych meldunków o zacho-
rowaniach i podejrzeniach 
zachorowań na grypę spo-
rządzanych przez przychod-
nie i ośrodki zdrowia. I pew-
nie byłyby one kompletne, 
gdyby nie fakt, że część osób 
chorujących na grypę nie 
zgłasza się do lekarza. 

- W zeszłym roku też za-
chorowałem na grypę. Le-
karz wypisał mi leki przeciw-
gorączkowe i przeciwbólowe, 
kazał dużo pić i kilka dni zo-
stać w domu. To mi pomo-
gło, więc kiedy w tym roku 
znowu „złapałem” wirusa, 
po prostu zastosowałem się 
do ubiegłorocznych zaleceń i 
w ogóle nie szedłem do przy-
chodni - mówi pan Stefan.

To prawda, że grypa, 
jako choroba wirusowa, nie 

podlega specjalnemu le-
czeniu. Lekami można je-
dynie zmniejszyć objawy. 
Skutecznym sposobem na 
jej uniknięcie lub zmini-
malizowanie skutków jest 
szczepienie. Najlepiej je jed-
nak wykonać przed sezo-
nem największych zacho-
rowań, a więc we wrześniu 
lub październiku. Dodatko-
wo specjaliści przestrzega-
ją, aby nie lekceważyć grypy 
i po kilku dniach utrzymy-
wania się choroby koniecz-
nie odwiedzić przychodnię. 
W przypadku powikłań po-
trzebne jest bowiem odpo-
wiednie leczenie. Zwłasz-
cza dla osób z przewlekłymi 
chorobami - np. serca, płuc, 
cukrzycą, ale także dla se-
niorów, kobiet w ciąży i ma-
łych dzieci może ona stano-
wić poważne zagrożenie dla 
zdrowia.

INFORMACJA
Na podstawie art. 35, pkt 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku 
o gospodarce nieruchomościami informuję, iż na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszone zostały 

Zarządzenia Burmistrza Miasta Sochaczew w sprawie: 
1. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych 
do oddania w użytkowanie nr 7.2019 z dnia 15.01.2019r. 
(działka gruntu nr 3364/26 al. 600 - lecia ) 

2. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
wniesienia prawa własności gruntu w formie aportu do 
spółki (dotyczy działek nr 1562/4, 1567/4, 1563/10, 1568/7, 
1570/10, 1572/13, 1574/11, 1616/2, 1599/6, 1600/3, 1600/2 - obr. 
Sochaczew Za Bzurą, nr 2099/19 - obr. Sochaczew Boryszew, nr 
104/4 - obr. Malesin, nr 1, 2/1, 3/1, - obr. Sochaczew Centrum, nr 
976/52, 3/2, 1443/51, 464/2 - obr. Chodaków)

3. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
oddania w użyczenie nr 25.2019 z dnia 29.01.2019r. (działka 
gruntu nr 320/2 położona przy ul. Grzybowej)

4. ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 
zbycia nr 24.2019 z dnia 29.01.2019r. (działka gruntu nr 3019/1 
położona przy ul. 15 Sierpnia) 

Urząd Miejski w Sochaczewie informuje, że na tablicy ogłoszeń 
tut. urzędu zostały wywieszone projekty list osób zakwalifikowa-
nych do zawarcia umowy najmu lokalu mieszkalnego oraz lokalu 

socjalnego z zasobu Gminy Miasto Sochaczew w 2019 r. 

OGŁOSZENIE
Zakład Gospodarki Komunalnej w Sochaczewie, Al. 600-lecia 90,

zatrudni pracowników 
na niżej wymienione stanowiska:

pracownik ogólnobudowlany 
w Dziale Gospodarki Lokalowej i Remontów, 

wymagania: wykształcenie kierunkowe, doświadczenie zawodo-
we, zdolny do pracy na wysokości.

pracownik gospodarczy 
w Dziale Gospodarki Lokalowej i Remontów 

do zakresu wykonywanych zadań będzie należało utrzymanie 
czystości i porządku w budynkach komunalnych i na terenach 
przyległych.

Oferujemy:
Umowę o pracę na cały etat.
Pracę od poniedziałku do piątku w godz. 7.00-15.00.
Stabilne zatrudnienie docelowo na czas nieokreślony.
Pracę w małej grupie ludzi.
Szkolenia.
Pełen pakiet ubezpieczenia społecznego.
Pakiet benefi tów i dodatków ( świadczenia z ZFŚS, wczasy pod 
gruszą, nagrody jubileuszowe, posiłki regeneracyjne)
Niezbędne narzędzia i odzież do pracy na stanowisku
Zainteresowanych prosimy o kontakt pod nr tel.: 46 862 81 06  
lub osobiście w sekretariacie Zakładu Gospodarki Komunalnej 
w Sochaczewie od poniedziałku do piątku w godz. 7.00-15.00.

Nie dajmy się grypie
Alarmujące wieści dotyczące zachorowań na grypę docierają do nas z wielu 
regionów Polski a także z sąsiednich krajów. W Czechach ogłoszono nawet stan 
epidemii. Pytamy, jak wobec tego sytuacja wygląda w Sochaczewie i okolicy.

Nasi czytelnicy proponują domowe sposoby na grypę 
Wszyscy zgodnie twierdzą, że najlepszym sposobem na grypę jest wygrzanie organizmu. Może w tym 
pomóc ciepła kąpiel, najlepiej z dodatkiem kilku kropli olejku eterycznego o działaniu udrażniającym 
drogi oddechowe, np. z sosny, jodły, czy eukaliptusa. 
Jeśli nie mamy siły na kąpiel, może zdecydujemy się na moczenie nóg w gorącej wodzie, np. z dodat-
kiem sproszkowanego imbiru. Po ciepłej kąpieli lub moczeniu nóg koniecznie powinniśmy wejść do 
łóżka, najlepiej z kubkiem ciepłej ziołowej herbaty.
Najlepsze efekty daje herbatka z lipy posiadająca właściwości rozgrzewające i napotne. Równie dobrze 
wpłynie na nas sok z malin lub czarnej porzeczki, czy woda z cytryną z łyżką miodu. Dodanie do 
napojów imbiru złagodzi dolegliwości żołądkowe.
Niektórzy do kąpieli lub do picia stosują napar z rumianku, który ma działanie przeciwzapalne i 
uspokajające, łagodzi bóle mięśni i rozluźnia organizm. Podobnie jak imbir dobroczynnie wpływa na 
podrażniony żołądek i jelita.
Ostatnio do łask wracają powszechnie stosowane kiedyś przez nasze babcie bańki. Mimo że nadal 
mają one status niekonwencjonalnej metody leczniczej, wiele osób chwali ich skuteczność. Ale jest to 
raczej sposób do zastosowania wtedy, kiedy infekcja nie ustępuje. 
My natomiast, doceniając domowe metody walki z grypą, radzimy nie rezygnować z wizyty u lekarza, 
zwłaszcza kiedy choroba się przedłuża. 

Zakład Komunikacji Miejskiej w Sochaczewie 

zatrudni 

Mechanika pojazdów samochodowych
Oferujemy: 

- stabilne zatrudnienie w oparciu o umowę o pracę,
- zatrudnienie w pełnym wymiarze czasu pracy,
- wsparcie w okresie wdrażania.

Zapraszamy.

Ogłoszenie o naborze oraz więcej informacji znajduje 
się na stronie www.zkm.sochaczew.pl
tel. 46 862-99-27
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Konkurs organizowany jest 
od 1965 roku. Zdjęcia, któ-
re możemy oglądać w Socha-
czewie, wykonano w latach 
2002-2016. Wildlife Photo-
grapher of the Year to obec-
nie najbardziej ceniony i naj-
większy na świecie konkurs 
w zakresie fotografi i natu-
ry, dostępny dla zawodow-
ców i amatorów, także dla 
młodzieży i dzieci. Do zdo-
bycia nagrody aspiruje więk-
szość fotografów przyrody. 
Zdobywają je ci, których pra-
ce zawierają w sobie połącze-
nie oryginalnego spojrzenia, 
znajomości przyrody a tak-
że szczęścia. Organizatorzy 
podkreślają, że zrobienie do-
brego zdjęcia nie musi wy-
magać uzbrojenia w najlep-
szy sprzęt i wojaży po całym 
świecie. Już od wielu lat co-
rocznie na konkurs wpływa 
40 - 50 tys. zdjęć, wykony-
wanych przez ponad 4 tys. fo-
tografów z ponad 90 krajów. 
Autorzy przemieszczają się 
przez jałowe pustynie, wznie-
sienia, tropikalną dżunglę i 
oceany. Powstałe w ten spo-
sób fotografi e są nie tylko 
obrazowymi ambasadorami 
świata dzikiej przyrody, ale 
ukazują też artystyczną per-
fekcję, techniczne zaawan-
sowanie fotografi i i natural-
ne piękno natury, uchwycone 
w jednym, niepowtarzalnym 
momencie. Niektóre momen-
ty są zwyczajne, a inne nie-
zwykłe. Jedne podnoszące 
na duchu, a drugie stawiające 
pytania o to, jak oddziałuje-
my na przyrodę. Także dzię-
ki temu wystawa ma ogrom-
ny walor edukacyjny, ukazuje 
nam dramatyzm i różnorod-
ność życia na Ziemi, a przez 

to pobudza w nas chęć, by 
dbać o jej przyszłość.

Odwiedzając muzeum 
warto zwrócić uwagę nie 
tylko na niespotykaną ja-
kość prac, ale i na uzupeł-
niające je opisy. Każdy z 
autorów w kilku zdaniach 
wskazał okoliczności w któ-
rych powstała fotografi a. 
Czasem był to efekt wielo-
godzinnego oczekiwania na 
idealny kadr, innym razem 
dzieło przypadku. Każde ze 
zdjęć doceniono w innej ka-

tegorii. Stąd też na ekspo-
zycję składają się zarówno 
portrety, fotografi e zagro-
żonych gatunków, zdjęcia 
makro, ujęcia roślin oraz 
świata podwodnego. 

Dyrektor MZSiPBnB Pa-
weł Rozdżestwieński otwie-
rając wystawę podkreślił, że 
ukłon w stronę tematów nie-
związanych z historią jest 
przemyślanym posunięciem. 
Ma ono na celu poszerzenie 
oferty placówki i zaintereso-
wanie nią nowych odbiorców. 

- Na początek proponu-
jemy niezmiernie interesu-

jącą ekspozycję, którą za-
chwycały się już miliony 
odbiorców na całym świe-
cie. Myślimy też o kolejnych 
wystawach. Jedna z nich bę-
dzie poświęcona twórczości 
Andrzeja Novaka-Zempliń-
skiego. Mieszkający w po-
bliskich Tułowicach artysta 
uprawia malarstwo, którego 
głównym tematem są konie, 
pejzaże i widoki architek-
toniczne. Jego sztuka zna-
na jest o wiele bardziej poza 
granicami kraju niż u nas - 
powiedział dyrektor.

Fotografi a dzikiej przyrody
Do końca marca w Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą oglądać 
można ekspozycję stworzoną z 70 zdjęć, wybranych z wystaw będących wynikiem 
konkursu fotografi cznego Wildlife Photographer of the Year, organizowanego przez 
BBC Worldwide i Natural History Museum w Londynie.

W piątkowy wieczór 22 
stycznia w Państwowej 
Szkole Muzycznej I i II st. 
wystąpił big-band pod dy-
rekcją Bernarda Pachol-
skiego. Potwierdził on, że 
odbywające się od lat w 
PSM koncerty karnawało-
we stały się już marką samą 
w sobie. 

Przez lata big-band wypra-
cował sobie wyjątkową re-
nomę a także wierne grono 
sympatyków.   Niezaprze-
czalna w tym zasługa Ber-
narda Pacholskiego, który 
od początku kieruje zespo-
łem. Tak jak dzieje się to na 
jego koncertach od ponad 
35 lat, zespół zaprezentował 
muzyczne standardy na naj-
wyższym poziomie. Licznie 
zgromadzona publiczność 
wysłuchała m. in. „New 

York, New York” Franka 
Sinatry, „Mamo” Wioletty 
Villas, czy „Serduszko puka 
w rytmie cha-cha” Marii 
Koterbskiej oraz całego sze-
regu standardów jazzowych 
autorstwa m. in. Louisa 
Armstronga, Glena Millera, 
George’a Gershwina. 

Koncert prowadziła 
Marta Pacholska-Panasiuk, 
wicedyrektor PSM, która 
przybliżała gościom sylwet-
ki twórców oraz anegdo-
ty związane z powstaniem 
poszczególnych kompo-
zycji. Big-band wspar-
ły solistki: Sylwia Strugiń-
ska-Wochowska (solistka 
Teatru Muzycznego w Ło-
dzi i nauczycielka w socha-
czewskiej PSM) oraz Julia 
i Wiktoria Kopka (utalen-
towane uczennice naszej 
szkoły). (ap)

Big-band 
na karnawał

Poranek czapli - Zsolt Kudich (Węgry)

Podwodny blask - Christian Vizl (Meksyk)
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Obydwa spotkania w Ar-
tystycznych Kramnicach 
tradycyjnie otworzyła na-
czelnik Wydziału Kultury, 
Turystyki i Promocji Mia-
sta Joanna Niewiadomska-
-Kocik,   pomysłodawczyni 
cyklu spotkań dla najmłod-
szych. Na „pierwszy ogień” 
poszły zajęcia Gordonow-
skie, cieszące się ogromnym 
zainteresowaniem   rodzi-
ców, którzy przyprowadza-
ją na nie coraz młodsze po-
ciechy.   Zapewne   kluczową 
rolę odgrywa tu prowadzą-
ca warsztaty, Magdalena Ja-
worska, dzięki której spo-
tkania te są interesujące 
zarówno dla dzieci, jak i ro-
dziców.

Propozycje Teatru Co-
nieco to jak zwykle  prezen-
tacja różnorodnych rodza-
jów sztuki teatralnej. Mali 
widzowie mają okazję po-
znać marionetki, kukiełki, 
teatr przedmiotów czy żywe-
go planu. Aktorzy w prosty 
sposób, z dużą kulturą słowa 
wprowadzają dzieci w świat 
baśni. Nic więc dziwnego, że 
niedzielne spotkania przy-
ciągają tak liczną widownię.

Z kolei 24 lutego dzie-
ci spotkały się z czarodzie-

jem a na scenie królowała 
tego dnia magia. Prezento-
wane iluzje zapierały dech 
w młodych piersiach, z któ-
rych co chwila wyrywało 
się: „ale jak on to zrobił!?”. 
Nie zabrakło lewitacji, 
sztuczek karcianych na naj-
wyższym poziomie czy tri-
ków z udziałem publiczno-
ści. Dzieciaki z ogromną 
radością brały udział w po-
kazie.

W drugiej części ma-
luchy spotkały się z dosko-
nale im znanym Wujciem 
Wariatuńciem   (Piotrem 
Milczarkiem), który z natu-
ralnym wdziękiem porwał 
je do wspólnej zabawy.

Uczestnicy zajęć trady-
cyjnie otrzymali indeksy do 
zaznaczania swojej obecno-
ści, choć pewnie i bez nich 
chętnie pojawią się w kolej-
ną niedzielę. Wiosenna edy-
cja Artystycznych Kramnic 
potrwa do 7 kwietnia. Już w 
najbliższą niedzielę, 3 mar-
ca, Teatr Pod Orzełkiem 
przedstawi sztukę: „Lekcja 
o Polsce, czyli bajka o Wi-
śle, legenda o smoku wawel-
skim oraz Warsie i Sawie”. 

(sos, seb)

Brzydkie kaczątko, 
magia i wiele więcej
Inauguracja Artystycznych Kramnic w niedzielę 17 lutego odbyła się za sprawą 
Teatru Conieco. Tym razem dzieci obejrzały inscenizacje kilku bajek H. Ch. 
Andersena, m.in. „Brzydkiego kaczątka”, „Księżniczki na ziarnku grochu”, 
czy „Świniopasa”. Tydzień później, 24 lutego, w kramnicach zaprezentował się 
iluzjonista Jędrzej Bukowski, nazywany polskim Davidem Copperfi eldem.

Kreatywna biblioteka to 
hasło, które towarzyszy 
sieci współpracy nauczy-
cieli bibliotekarzy z powia-
tu sochaczewskiego w tym 
roku szkolnym. Ostatnie 
warsztaty (środa 20 lutego 
br.) „Escape Room” w bi-
bliotece, właściwie „Pokój 
zagadek w bibliotece”, po-
kazały, że biblioteka szkol-
na z pewnością może być 
miejscem twórczej zaba-
wy. I wcale nie musi odby-
wać się przy zamkniętych 
drzwiach. W warunkach 
szkolnych to nawet nie-
wskazane. 

Zamknąć możemy szufl ad-
ki, szafy, szafk i, skrzynki 
lub okręcić worki, koperty, 
pakunki sznurkiem, linką, 
łańcuchem na końcu z za-
mknięciem na szyfr.  Dzieci 
rozwiązują zagadki, odga-
dują kody i szyfry, szukają 
podpowiedzi na czas, ucząc 
się i przy okazji świetnie ba-
wiąc. 

Nagrodą mogą być przy-
wileje, dobra ocena, słodka 
niespodzianka, a nie klucz 
do zamkniętych drzwi. 
Grupowe zmagania rozwi-
jają umiejętność pracy ze-
społowej, przestrzegania re-
guł „zdrowej rywalizacji”. 
Grę możemy wykorzystać 
do poznania postaci lite-
rackich, sprawdzenia zna-
jomości lektury, powtór-
ki materiału z dowolnego 
przedmiotu, nauki ortogra-

fi i i innych. Wszystko zale-
ży od inwencji nauczyciela i 
tego, jaki chce osiągnąć cel. 
Optymalny czas to godzina. 
Należy zadbać o odpowied-
ni klimat, ale i rekwizyty, 
gadżety, przebrania, teksty-
lia, taśmy ostrzegawcze do 
oddzielenia stref, skrzyn-
ki lub szafk i zamykane na 
szyfr lub kluczyk. Tak przy-
gotowany scenariusz  przy-
da się na „nagłe zastęp-
stwo”. Ważne jest, aby przed 
przystąpieniem do zaba-
wy, zrobić symulację, prze-
ćwiczyć wcześniej, napisać 
instrukcję, zapisać szyfry, 
opisać miejsca ukrytych re-
kwizytów. W grze można 
wykorzystać pieczątki. Każ-
dy uczestnik po wykonaniu 
zdania i zebraniu kompletu 
pieczątek otrzymuje bonus.

Warsztaty poświęcone 
były poznaniu etapów przy-
gotowania i realizacji zaba-
wy w escape room w wa-
runkach szkolnych. Oprócz 
tego uczestnicy na sobie 
przetestowali przygotowa-
ne zagadki i szyfry podczas 
praktycznego „mini escape 
room’u”. Z sukcesem ukoń-
czyli zabawę na trzy minuty 
przed końcem wyznaczone-
go czasu.

Ko l e jn e    k r e a t y w n e 
warsztaty odbędą się pod 
hasłem „DRAMA, czy dra-
mat w bibliotece?”, na któ-
re już dziś serdecznie zapra-
szamy.

Elżbieta Szczypińska

Escape room przy 
otwartych drzwiach
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W poniedziałek 18 lutego w 
Miejskiej Bibliotece Publicz-
nej miała miejsce premiera 
zapoczątkowanego   przez 
Łukasza „Bofzina” Kuciń-
skiego   projektu   „Komiks 
Bliźniaczy”. Podczas spotka-
nia zaprezentowane zostały 
prace młodych sochaczew-
skich rysowników komiksu.

Komiks bliźniaczy to projekt 
zakładający wspólne two-
rzenie zeszytów przez pro-
wadzącego zajęcia i każde-
go z jego podopiecznych. W 
pierwszej edycji wzięli udział 
ośmioletni Tomasz Czeme-
rajda („Przygody wędkarza 
Roberta”), dziewięcioletnia 
Weronika Zawadzka („Przy-
gody Jasia, jego papugi i bu-
dzika”), jedenastoletnia Na-
talia Wardziak („Tajemniczy 
goście w Sochaczewie”), 
dwunastoletni Piotr Kaź-
mierczak („Wielki Podróż-
nik w małym świecie”) oraz 
jedenastoletni Dominik Zie-
miańczyk („Spacer wujka 
Lukasa po Sochaczewie”).  

- Założyłem wspól-
ne tworzenie historyjki ko-

miksowej bez wcześniejsze-
go przygotowania wraz z 
dzieciakami. Udało mi się 
zatem wykreować pewien 
rodzaj komiksowego stru-
mienia świadomości, czy ra-
czej komiksowej improwi-
zacji, lub też komiksowego 
freestylè u - mówi o swoim 
pomyśle Łukasz Kuciński.

Finał był okazją do za-
prezentowania   młodych 
twórców i ich dotychczaso-
wego dorobku. Zaintereso-
wanie wzbudził również wy-
kład Łukasza Kucińskiego 
na temat historii komiksu.

Z zaprezentowanych al-
bumów przebija radość 
tworzenia i zabawy. Bez 
wątpienia w każde z wydań 
autorzy włożyli ogromną 
pasję i zaangażowanie.

Prace zostały docenione 
przez sochaczewski Urząd 
Miejski, który ufundował 
dla twórców upominki. 
Wręczyli je zastępca burmi-
strza Marek Fergiński i na-
czelnik Wydziału Kultury, 
Turystyki i Promocji Miasta 
Joanna Niewiadomska-Ko-
cik. (seb)

XI Muzealne Spotkania 
z Niezłomnymi
Najdłużej, bo już przez de-
kadę, jeszcze zanim ustano-
wiono święto państwowe, 
pamięć o żołnierzach nie-
złomnych kultywuje Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą. Pla-
cówka prowadzi projekt 
badawczy „Wyklęci znad 
Bzury”, którego celem jest 
przybliżanie sylwetek żoł-
nierzy polskiej konspiracji 
niepodległościowej po 1945 
roku. Badacze skupiają się 
na zasłużonych, którzy swój 
szlak bojowy II wojny świa-
towej zaczynali w rejonie 
Sochaczewa, podczas bitwy 
nad Bzurą w 1939 r.

Honorowy patronat nad 
XI Muzealnymi Spotka-
niami z Niezłomnymi ob-
jął Prezydent RP - Andrzej 
Duda. Wydarzenie odbę-
dzie się w piątek 1 marca. 
Oto jego program:

• 11.00 - Światła pamięci 
w miejscu walki poruczni-
ka Łukasza Cieplińskiego i 
porucznika Jana Tabortow-
skiego (pomnik przy moście 
im. gen. T. Kutrzeby w Wit-
kowicach)

• 12.00 - „Wyklęci znad 
Bzury: komandor por. Ka-
zimierz Bielawski i major 
Walerian Tumanowicz” - 
wykład biografi czny kusto-
sza Jakuba Wojewody o żoł-
nierzach niezłomnych, we 
wrześniu 1939 r. uczestni-
kach Bitwy nad Bzurą

• 12.40 - „AK Socha”- 
pokaz premierowy traile-
ra i zdjęć promujących fi lm 
dokumentalny   „Skowro-
nek - żołnierze Sochacze-
wa”- Stowarzyszenie Mu-
zealna Grupa Historyczna 
im. II/18 pp., zdjęcia Marcin 
Szmidt i Konrad Garbacz

• 13.00 - „Żołnierze Wy-
klęci - chwalebni bohatero-
wie Bitwy nad Bzurą 1939 
r.” - prezentacja wystawy 
oraz kolekcji broni używa-
nej przez oddziały konspi-
racji.

VII Konkurs Wiedzy o 
Żołnierzach Wyklętych
Konkurs skierowany jest do 
uczniów szkół podstawowych, 
gimnazjalnych i ponadgim-
nazjalnych. Jego organizatora-
mi są: Starostwo Powiatowe w 
Sochaczewie oraz poseł Maciej 
Małecki. 14 lutego odbyły się w 
szkołach eliminacje. Do fi nało-
wego etapu zakwalifi kowało się 
57 uczniów. Odbędzie się on w 
piątek 1 marca o godzinie 9.00 
w siedzibie starostwa powia-
towego. Uczestnicy sprawdzą 
swoją wiedzę w części pisemnej, 
a najlepsi trafi ą do ścisłego fi na-
łu, który będzie miał formę roz-
mowy z jury. 

- Cieszę się, że nasz konkurs 
spotyka się z tak dużym zainte-
resowaniem. Chodzi przecież o 
pamięć o naszych bohaterach. 
Żołnierzach Polski podziem-
nej, którzy dla ojczyzny poświę-
cili wszystko, co mieli. Uczest-

nikom życzę powodzenia i 
zapraszam na piątkowy fi nał - 
mówi pomysłodawca konkur-
su, poseł Maciej Małecki.

VI Festiwal Poezji 
i Pieśni Patriotycznej 
„Nie mówię szeptem, 
gdy mówię skąd 
jestem”
Festiwal odbędzie się 2 i 3 
marca w kramnicach. W 
sobotę, od godziny 10.00, 
przeprowadzone   zosta-
ną eliminacje. W niedzie-
lę o godzinie 17.00 wystą-
pią fi naliści konkursu, a 
najlepsi wykonawcy otrzy-
mają nagrody. Zgłoszenia 
przyjmowane są do 27 lute-
go, do godziny 16.00. Moż-
na je dostarczyć osobiście 
do Wydziału Kultury, Tu-
rystyki i Promocji Mia-
sta lub wysłać na adres: fe-
stiwalsochaczew@onet.pl. 

Każdy z uczestników może 
wybrać i zaprezentować ca-
łość lub fragment wiersza 
albo pieśni patriotycznej. 
Czas prezentacji nie może 
przekroczyć pięciu minut. 
Uczestnicy zostaną podzie-
leni na cztery kategorie wie-
kowe: klasy 1-3 szkoły pod-
stawowe; klasy 4-6 szkoły 
podstawowe; klasy 7-8 i III 
gimnazjum; szkoły średnie 
i dorośli. 

- Jest to największy tego 
typu festiwal w powiecie so-
chaczewskim, którego idee 
powinny być bliskie sercu 
każdego Polaka, szczególnie 
w roku 80. rocznicy wybu-
chu II wojny światowej i Bi-
twy nad Bzurą. Z całego ser-
ca zapraszam do udziału w 
VI edycji Festiwalu Poezji 
i Pieśni Patriotycznej „Nie 
mówię szeptem, gdy mówię 
skąd jestem” - zachęca głów-
ny organizator wydarzenia, 
Daniel Janiak.

Oprócz wymienionych 
propozycji o charakterze 
edukacyjno-kulturalnym 
w pierwszy weekend mar-
ca odbędą się w Sochacze-
wie dwie imprezy sportowe 
- VIII Puchar Pamięci Żoł-
nierzy Wyklętych MMA 
oraz bieg „Tropem Wil-
czym”. Więcej informacji o 
tych zawodach znajdą Pań-
stwo na stronach sporto-
wych naszej gazety. 

Weekend z Wyklętymi
1. marca przypada Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych. To polskie 
święto państwowe, które obchodzimy od 2011 roku. W naszym mieście, jak co 
roku, odbędzie się wiele wydarzeń związanych z upamiętnieniem powojennych 
żołnierzy polskiego podziemia niepodległościowego i antykomunistycznego.

Komiks bliźniaczy 
w bibliotece

BURMISTRZ MIASTA SOCHACZEW
ogłasza

I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa własności nieruchomości na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Sochaczewie Nr XXXIX/430/18 z dnia 14.11.2018r.

Lp. Nr ewidencyjny 
nieruchomości

Oznaczenie w księdze 
wieczystej  KW Nr 

Powierzchnia 
w ha

Położenie 
nieruchomości 

Opis nieruchomości Przeznaczenie w planie 
miejscowym

Postąpienie na przetargu Wadium Cena wywoławcza
(brutto)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1. 3019/1 PL1O/00027356/9 0,0889 ul. 15 Sierpnia Działka zabudowana budynkiem 
mieszkalnym parterowym 
z poddaszem użytkowym 
częściowo podpiwniczonym

Brak planu 3000,00zł 20.000,00zł 242.000,00

Przetarg  odbędzie się w dniu 28.03.2019  r. o godz.10 oo ( sala konferencyjna, I piętro ) w siedzibie Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16. Wadium 
należy wpłacić do dnia 25.03.2019r. na konto sum depozytowych  Gminy Miasta Sochaczew: Bank PeKaO S.A. I Oddział Sochaczew Nr 23 1240 1822 
1111 0000 0719 8469. Wadium ulega przepadkowi, gdy osoba która przetarg wygrała, uchyla się od podpisania aktu notarialnego. Przed przystąpieniem do 
przetargu należy zapoznać się z regulaminem oraz warunkami przetargu, o których informacji udziela Wydział Mienia i Nadzoru Właścicielskiego. Gmina Miasta 
Sochaczew nie wykonuje prac związanych ze wskazaniem granic działek w terenie.

Burmistrz Miasta Sochaczew

OGŁOSZENIE
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Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Do 29 marca można zgłaszać kan-
dydatów do miejskich szkół, od-
działów przedszkolnych przy szko-
łach podstawowych i przedszkoli. 
Nabór prowadzony jest, podob-
nie jak w ubiegłych latach, na stro-
nach www.sochaczew.podstawo-
we.vnabor.pl oraz www.sochaczew.
przedszkola.vnabor.pl. Szczegóło-
we zasady rekrutacji zamieszczone 
są na portalu sochaczew.pl w dziale 
„mieszkaniec”, zakładka „oświata”.

Przypominamy, że wychowa-
nie przedszkolne obejmuje dzie-
ci od początku roku szkolnego w 
roku kalendarzowym, w którym 
dziecko kończy 3 lata, do końca 
roku szkolnego w roku kalenda-
rzowym, w którym dziecko koń-
czy 7 lat.  Realizowane może być 
ono w przedszkolach oraz 10-go-
dzinnych oddziałach przedszkol-
nych w szkołach podstawowych. 
W 2019 roku obowiązkowe przy-
gotowanie obejmuje dzieci sześcio-
letnie, a więc z rocznika 2013. 

We wniosku o przyjęcie dziec-
ka do przedszkola wskazać nale-
ży maksymalnie trzy wybrane pla-
cówki lub oddziały przedszkolne 
w szkołach podstawowych, z za-
chowaniem kolejności od najbar-
dziej do najmniej preferowanych. 
Przedszkole lub oddział przed-
szkolny wskazany na pierwszej po-
zycji we wniosku o przyjęcie będzie 
placówką pierwszego wyboru. For-
mularz  można wypełnić online 

lub ręcznie, a następnie złożyć go 
w przedszkolu albo oddziale przed-
szkolnym pierwszego wyboru. Do 
wniosku o przyjęcie należy dołą-
czyć dokumenty oraz oświadcze-
nia potwierdzające spełnienie kry-
teriów. 

Do placówek w pierwszej ko-
lejności przyjmowane będą dzieci, 
których choć jeden z rodziców lub 
opiekunów posiada Sochaczewską 
Kartę Mieszkańca, gdy przynaj-
mniej jeden z rodziców lub praw-
nych opiekunów zamieszkuje na 
terenie miasta, gdy ich rodzeń-
stwo uczęszcza już do tego same-
go przedszkola, dziecko potrzebu-
je opieki przez czas dłuższy niż 5 
godzin dziennie, gdy obydwoje ro-
dzice pracują lub studiują w trybie 
dziennym oraz gdy przedszkole 
wskazane we wniosku jest położo-
ne najbliżej miejsca zamieszkania 
lub miejsca pracy.

Do klas I szkół podstawowych 
przyjmowane są: dzieci 7-letnie 
(urodzone w roku 2012) oraz dzie-
ci 6-letnie (urodzone w roku 2013) 
- zgodnie z wolą rodziców, jeże-
li dziecko korzystało z wychowa-
nia przedszkolnego w poprzednim 
roku szkolnym lub gdy posiada 
opinię poradni psychologiczno-pe-
dagogicznej o możliwości rozpo-
częcia nauki w szkole podstawowej. 

Do obwodowej szkoły pod-
stawowej kandydaci przyjmowani 
są z urzędu, a to oznacza, że zosta-
nie utworzonych tyle klas, ile bę-
dzie konieczne. Inaczej sytuacja 
przedstawia się, jeżeli chcemy, by 
dziecko rozpoczęło naukę w szko-
le spoza naszego obwodu. W ta-
kim przypadku musi ono wziąć 
udział w rekrutacji uzupełniają-
cej, która potrwa od 25 kwietnia 
do 25 czerwca. Takim kandyda-
tom dodatkowe punkty przyzna-

wane będą, jeśli zamieszkują na 
terenie Sochaczewa, jeśli przynaj-
mniej jeden z rodziców posiada 
Sochaczewską Kartę Mieszkańca, 
gdy dziecko i przynajmniej jeden 
z rodziców zamieszkuje na terenie 
miasta, kandydat uczęszczał do 
oddziału przedszkolnego w szkole 
lub do przedszkola usytuowanego 
w obwodzie szkoły. Punkty przy-
sługiwać będą również dzieciom 
niepełnosprawnym. 

Jeżeli o przyjęcie będzie się 
ubiegać kandydat niezamiesz-
kujący na terenie miasta, którego 
przyjęcie do danej szkoły będzie 
korzystne ze względu na miejsce 
pracy rodzica zatrudnionego na te-
renie Sochaczewa, gdy jego rodzeń-
stwo uczęszcza już do danej szkoły 
podstawowej bądź pochodzi z ro-
dziny wielodzietnej, również bę-
dzie to miało korzystny wpływ na 
wynik rekrutacji. 

Ratusz czeka na 
pierwszaki i przedszkolaki
Pierwszego marca rusza nabór do miejskich szkół i przedszkoli. Kandydatów 
zgłaszać można elektronicznie. Formuła ta sprawdziła się już w latach  ubiegłych, 
zdecydowano więc, by nie wprowadzać do niej żadnych zmian. Ostateczna lista 
dzieci przyjętych i nieprzyjętych zostanie podana do wiadomości 25 kwietnia.

Po raz drugi przedstawi-
ciele szkół z terenu miasta 
i powiatu spotkali się na 
warsztatach dziennikar-
skich. Ich organizatorem 
jest „Ziemia Sochaczew-
ska” przy współudziale 
Szkoły Podstawowej nr 1.

Warsztaty są wypełnieniem 
zobowiązania, jakie na-
sza redakcja podjęła pod-
czas ubiegłorocznego fi nału 
Konkursu Młodych Dzien-
nikarzy. Nauczyciele będący 
w swoich szkołach opieku-
nami gazetek byli żywo za-
interesowani zdobywaniem 
nowych doświadczeń, co 
naszą redakcję może tylko 
cieszyć. Na spotkania przy-
jeżdżają z przedstawiciela-
mi zespołów redakcyjnych.

- We wtorek 19 lute-
go zaczęliśmy od omówie-
nia materiałów, które mło-
dzi dziennikarze stworzyli 
w oparciu o wiedzę zdoby-
tą na poprzednich warsz-
tatach. Jednak głównym 
tematem zajęć była obrób-

ka materiałów grafi cznych 
z wykorzystaniem dar-
mowego programu Gimp. 
Uczestnicy byli tak moc-
no zainteresowani i z ta-
kim zaciekawieniem chło-
nęli wiedzę, że prowadzenie 
tych warsztatów było przy-
jemnością - mówi Sebastian 
Stępień, operator dtp w na-
szej gazecie.

- To nie są pierwsze 
warsztaty   organizowane 
przez redakcję „ZS”. Propo-
nujemy je co kilka lat, zależ-
nie od potrzeb zgłaszanych 
przez opiekunów szkolnych 
pism. Są one uzupełnieniem 
dorocznego Konkursu Mło-
dych Dziennikarzy, któ-
ry ma już ponad 20-letnią 
tradycję i ewoluuje wraz z 
rozwojem techniki kompu-
terowej - dodaje Jolanta So-
snowska, współorganizator-
ka warsztatów.

Na kolejnych zajęciach, 
zaplanowanych na 28 maja, 
będziemy rozmawiać o pro-
mocji szkół i gazetek w me-
diach społecznościowych.

Zdobywają warsztat 
dziennikarski

To tytuł konkursu dla 
uczniów naszej szkoły, któ-
ry polega na opowiedze-
niu o wybranej i ulubionej 
książce w taki sposób, by 
inni chcieli po nią sięgnąć. 
22 lutego w Szkole Podsta-
wowej nr 4 odbyły się elimi-
nacje szkolne tego powia-
towego konkursu. 

Uczniowie zadziwili nas swo-
im oczytaniem i dobrym gu-

stem literackim. Zachęcali 
do lektury m. in. „Cudowne-
go chłopaka”, „Neli i po-
larnych zwierząt”, „Dziew-
czyny innej niż wszystkie” 
czyli opowieści o małej Ma-
rii Skłodowskiej–Curie. Po 
wyrównanych zmaganiach 

i burzliwych obradach jury, 
okazało się, że naszą szkołę w 
konkursie powiatowym będą 
reprezentować: w kategorii 
klas I-III Tymon Orliński i 
Antoni Krasucki, a w katego-
rii klas IV-VI Alicja Krasuc-
ka. Laureaci szkolnego fi na-
łu wezmą udział w konkursie 
powiatowym, który organi-
zuje Pedagogiczna Biblioteka 
Wojewódzka fi lia w Socha-
czewie.

Zwycięzcom gratulu-
jemy, a wszystkim uczest-
nikom, którzy tak pięknie 
przygotowali swoje prezen-
tacje – bardzo dziękujemy. 
Podziękowania należą się 
również wszystkim, którzy 
pomagali przygotować pre-
zentacje, stroje i rekwizyty, 
czyli rodzicom i nauczycie-
lom.

Szkoła Podstawowa nr 4

Dzieci z SP4 wiedzą, że warto czytać
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Jolanta Sosnowska

jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Przypuszcza się, że w Socha-
czewie TPD nie mogło po-
wstać przed 1956 r. Nie ma 
śladu o jego działalności w 
okresie międzywojennym, 
natomiast po wojnie, do 1956 
r., decyzją władz PRL, zaka-
zano działalności Towarzy-
stwa. Pierwsze szczątkowe 
dokumenty zachowane w 
archiwum sochaczewskiego 
TPD pochodzą z lat 60.  Być 
może jednak w Sochaczewie 
mieszkają jeszcze osoby, któ-
re zetknęły się z działalno-
ścią organizacji przed 1966 r. 
Jest to o tyle ważne, że z oka-
zji jubileuszu powstaje mo-
nografi a poświęcona dzia-
łalności Towarzystwa. Jeśli 
więc ktoś z czytelników ma 
wiedzę o pierwszych latach 
funkcjonowania TPD w na-
szym mieście, to w imieniu 
organizacji prosimy o kon-
takt z redakcją.

O późniejszej działalno-
ści istnieje już więcej infor-
macji. Od 1970 r. TPD w So-
chaczewie miało już swoich 
stałych przedstawicieli, za-
chowały się ich nazwiska,  
pełnione funkcje i realizo-
wane zadania. Zajmą one 
ważne miejsce w powstają-
cej monografi i. 

Dobrze udokumento-
waną działalność TPD za-
częło prowadzić po 1990 r., 

kiedy stało się samodziel-
ną organizacją pożytku 
publicznego, a zwłaszcza 
od 1994 r., kiedy powsta-
ło pierwsze w Sochacze-
wie ognisko wychowawcze 
TPD. Była to jednocześnie 
druga po żyrardowskiej 
placówka tego typu w wo-
jewództwie skierniewic-
kim. Od tego czasu minę-
ło 25 lat. Dzisiaj mamy trzy 
ogniska w Sochaczewie i 
jedno w Młodzieszynie, 
dziewięć kół TPD działają-
cych w szkołach na terenie 
powiatu i 225 członków, a  
od 23 lat niezmiennie funk-

cję prezesa pełni Teresa 
Przybylska, przed laty na-
czelnik Wydziału Oświa-
ty, Kultury i Sportu Urzędu 
Miejskiego. 

- Każde z ognisk wy-
chowawczych może przy-
jąć 30 dzieci, co w skali 
miasta oznacza opiekę nad 
blisko setką podopiecz-
nych odwiedzających pla-
cówki każdego dnia. Nie 
sposób policzyć, ile dzie-
ciaków przez ostatnie 25 
lat znalazło w TPD pomoc, 
wsparcie, serdeczność, do-
brą radę i, co nie jest bez 
znaczenia, posiłek. Pew-

nie należałoby je liczyć w 
tysiącach - mówi Teresa 
Przybylska.

Uroczystość jubileuszo-
wa odbędzie się 18 maja w 
Sochaczewskim Centrum 
Kultury w Boryszewie. Ty-
dzień wcześniej Urząd 
Miejski, który aktywnie 
włącza się w obchody, or-
ganizuje dla podopiecznych 
TPD wycieczkę kolejką wą-
skotorową. Ciuchcia zawie-
zie dzieci do pobliskich Tu-
łowic, gdzie wezmą udział w 
zabawach na terenie Pusz-
czy Kampinoskiej.

Kierownikiem w Środowi-
skowym Ognisku Wycho-
wawczym w Boryszewie zo-
stałam dosłownie z dnia na 
dzień. Ostatniego dnia stycz-
nia 2007 roku zadzwoni-
ła do mnie pani prezes Tere-
sa Przybylska i zapytała, czy 
poprowadzę placówkę w Bo-
ryszewie, bo ówczesna pani 
kierownik zachorowała. Za-
pytałam, kiedy mogę dać  
odpowiedź, bo muszę prze-
myśleć propozycję, a w odpo-
wiedzi usłyszałam: „Już, bo 
od jutra zaczynasz”. 

Myślałam, że to tyl-
ko na chwilę, a minęło już 
tyle lat. Specyfi ka ogni-
ska nie była mi obca, gdyż 
pracowałam jako wycho-
wawca w placówce w Cho-
dakowie. Jednakże  posta-
wione przede mną zadania 
były nowe i o innym cha-
rakterze, ale pełna optymi-
zmu zmierzyłam się z trud-
ną rzeczywistością. Do dziś 
nie zmieniło się to, że wciąż 
wkładam w edukację i wy-
chowanie podopiecznych 
część mojego życia, i to, że 
nigdy nie było łatwo. 

Wiele wspomnień czas za-
tarł w pamięci, ale jedno wy-
darzenie które szczególnie mi 
utkwiło, to pierwsza wigilia w 
„moim” ognisku. Ten dzień był 
bardzo ważny i wyjątkowy, a 
dzieciaki nie mogły się już go 
doczekać. Pięknie ustrojona 
choinka, stoły nakryte białymi 
obrusami, zastawione świą-
tecznymi przysmakami oraz 
opłatek, którym się dzielono. 
Gdy składaliśmy sobie życze-
nia, to jedna z  podopiecznych 
powiedziała do mnie. „Bar-
dzo dziękuję, to najpiękniejszy 
dzień  w moim życiu, a pani 
zawsze dzieli się z nami swo-
im sercem”. 

To właśnie dla takich 
chwil warto pracować i poko-
nywać wiele wysokich scho-
dów.  Mam nadzieję, że uda-
ło mi się przez lata pracy w 
TPD zmienić przyszłość mo-
ich wychowanków, bo lubię 
rozmawiać z młodzieżą, po-
magać im i patrzeć, jak wie-
rzą w swoje marzenia i osią-
gają sukcesy duże, ale przede 
wszystkim te małe, bo to one 
stanowią sens naszego życia.
Iwona Woźnicka-Pietrzak

W 2019 roku przypada 100 
rocznica powstania Towa-
rzystwa Przyjaciół Dzieci 
i 25 rocznica działalności 
Środowiskowego Ogniska 
Wychowawczego TPD w So-
chaczewie - Trojanowie, któ-
rym od początku kieruję.

Na starcie w 1994 roku było 
trudno i biednie. Ale niemal od 
początku wspierali nas przyja-
ciele, ludzie o wielkich sercach 
i wrażliwości na los dzieci. My-
ślę  tu o Jolancie Sosnowskiej, 

pomysłodawczyni i „szefowej” 
do dziś akcji „Paczka do pacz-
ki”, przyjaciołach ze środowi-
ska prawniczego i panu Stefanie 
Biernackim.

Pan Stefan Biernacki za-
wsze był blisko dzieci. Mimo 
zaawansowanego wieku, ak-
tywnie uczestniczył w życiu 
kół TPD w mieście i w moim 
ognisku. Za swoją zaangażo-
waną pracę na rzecz dzieci i 
młodzieży otrzymał najwyż-
sze odznaczenie TPD - Me-
dal Jordana. 

W pamięci utkwiła mi 
też pierwsza, kilkudnio-
wa wycieczka z dzieciaka-
mi z ogniska do Warszawy. 
W 1996 roku, w ramach ob-
chodów 400-lecia stołecz-
ności Warszawy, zwiedza-
liśmy Zamek Królewski, 
Sejm, Łazienki, Okęcie, no-
wiutkie metro, a w ratuszu 
spotkaliśmy się z władzami 
miasta. Nocleg był w uko-
chanym przez kolejne po-
kolenia „ogniskowiczów” 
ośrodku TPD w Serocku. 

Tu po kolacji dzieciaki spo-
tkały się z kilkoma zasłużo-
nymi pracownikami  TPD 
z Warszawy. Przygotowy-
wały i prezentowały zabaw-
ne skecze, śpiewały piosen-
ki. Było bardzo wesoło i w 
ferworze tej zabawy jeden z 
moich wychowanków, Syl-
wek, podszedł do pana z 
Warszawy i zapytał: 

- Proszę pana, czy mogę 
panu zaufać?

- Ależ oczywiście, dziec-
ko! 

- Uf, uf, uf, uf.
Zapadła cisza, która dla 

mnie trwała wieki. Po chwi-
li pan podał rękę Sylwkowi 
i powiedział: tego nie zna-
łem. I wtedy moje uf! (na 
szczęście niesłyszane przez 
innych) było najbardziej 
szczere i naturalne.

Pamiętam też wycieczkę 
do Pałacu Prezydenckiego. 
W 2009 roku z okazji Dnia 
Dziecka zaproszono dzie-
ciaki z TPD z całej Polski, 
również i moje, do Warsza-

wy. Było mnóstwo atrakcji, 
przeżyć, a na koniec  spo-
tkaliśmy się z Panią Marią 
Kaczyńską.

Miłe są też te sytuacje, 
gdy odwiedzają nas nasi 
absolwenci. Opowiadają o 
swoim życiu, sukcesach, 
porażkach. Zdarza się, że 
przyprowadzają swoje dzie-
ci, aby pochwalić się nimi, 
bądź zapisać do ogniska, bo 
wiedzą, że tu będą pod do-
brą opieką.

Wiesława Rosińska

Proszę pana, czy mogę panu zaufać

Najpiêkniejszy
dzieñ TPD przed jubileuszem

Jak już pisaliśmy, w tym roku przypada 100-lecie Towarzystwa Przyjaciół Dzieci 
w Polsce. W Sochaczewie jego istnienie datuje się od późnych lat 50. Dziś TPD jest 
jedną z największych organizacji pozarządowych działających na rzecz dzieci. 
18 maja odbędzie się jubileuszowa uroczystość, nad którą patronat objął burmistrz.

Kadra TPD podczas jednej z imprez. Od lewej: Teresa Przybylska - prezes zarządu powiatowego, 
Iwona Woźnicka-Pietrzak i Wiesława Rosińska - kierowniczki ognisk TPD
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Pierwszym burmistrzem 
Sochaczewa po odzyskaniu 
niepodległości był Jan Fa-
bierkiewicz (1919-21). Pisa-
liśmy o tym w listopadzie 
ubiegłego roku. Dzisiaj Bo-
gusław Kwiatkowski przed-
stawia sylwetki dwóch ko-
lejnych włodarzy miasta.

Bolesław Nowak 
(1921-1924)

Tego samego dnia i na 
tym samym posie-
dzeniu Rady Miej-

skiej, kiedy funkcji burmi-
strza został pozbawiony Jan 
Fabierkiewicz, dwudziestoma 
głosami, przy jednym wstrzy-
mującym się od głosowania, 
wybrano burmistrzem Bo-
lesława Nowaka. Urodził się 
on w 1883 roku w rodzinie 
katolickiej. Z wykonywane-
go zawodu był urzędnikiem. 
„Ukończył 7 klasową szko-
łę komercyjną w Warszawie i 
Państwowe Kursy dla Urzęd-
ników Państwowych. Miał za 
sobą w służbie państwowej od 
1907 roku 15 miesięczną prak-
tykę za okupantów w Mła-
wie i Płońsku”. Pełnił również 
funkcję burmistrza Płońska. 
Następnie rok przepracował 
jako referent administracyj-
no-karny w Starostwie Socha-
czewskim z 7 kategorią płacy, 
później od 1 marca 1920 roku 
do 1 sierpnia 1921 roku jako 
referent aprowizacji także w 
Starostwie Sochaczewskim. 
W chwili wyboru na stano-
wisko burmistrza Sochacze-
wa nie należał do żadnej par-
tii politycznej. 

Wraz z jego wyborem sy-
tuacja we władzach miasta 
uspokoiła się na blisko trzy 
lata. Jego rządy przypadły 
na trudny okres odbudowy 
miasta ze zniszczeń wojen-
nych. W tym celu 24 wrze-
śnia 1921 roku zwrócił się do 
Ministerstwa Robót Publicz-
nych w Warszawie o udziele-
nie pożyczki w wysokości 2 
milionów marek. Pieniądze 
te miały pomóc w budowie 
„domu-baraku”, w którym 
władze chciały ulokować od 
20 do 30 rodzin „najbardziej 
dotkniętych głodem miesz-
kaniowym”.  

Za jego rządów prze-
prowadzono w całym kraju 
(30 września 1921 r.) Pierw-

szy Powszechny Spis Ludno-
ści. Sochaczew zamieszkiwa-
ło wówczas 5070 osób, gdy w 
1911 roku było ich 6864. Ów-
czesna liczba ludności Socha-
czewa była nawet niższa niż 
pół wieku wcześniej. W 1872 
roku w mieście mieszkały bo-
wiem 5184 osoby. 

Bu r m i s t r z    p r o w a -
dził również aktywną 
działalność zewnętrz-

ną. W depeszy do marszał-
ka Sejmu Wojciecha Trąmp-
czyńskiego z 11 maja 1922 
roku protestował przeciwko 
projektowanej ustawie o or-
dynacji wyborczej do Sejmu. 
W dniach 25-28 maja 1922 
roku uczestniczył jako przed-
stawiciel Sochaczewa na do-
rocznym Ogólnym Zebraniu 
Związku Miast Polskich we 
Lwowie. 

Na dworcu kolejowym w 
Sochaczewie witał 30 wrze-
śnia 1922 roku biskupa Sta-
nisława Galla. Ten ostatni 
przybył na uroczystość kon-
sekracji świątyni Matki Bo-
żej Różańcowej, zburzonej 
„przez pociski najeźdźców 
w czasie wojny światowej, a 
odbudowanej dzisiaj przez 
obecnego proboszcza i dzie-
kana, niezwykłej woli i siły 
ducha ks. Franciszka Garn-
carka”. Sama konsekracja 
miała miejsce 1 październi-
ka.

Po trzech latach spo-
kojnych rządów sy-
tuacja w Radzie 

Miejskiej znów się skompli-
kowała. 

Posiedzenie Rady Miej-

skiej wyznaczone na dzień 
29 marca 1924 roku nie od-
było się z powodu braku qu-
orum. Kilka dni później, 5 
kwietnia 1924 roku, swo-
je mandaty złożyło trzech 
radnych z frakcji „Prawi-
cy”. Odwołali jednocześnie 
z Magistratu swego ławnika 
Michała Sztychlera. 

Wobec zaistniałej sytu-
acji burmistrz Bolesław No-
wak został pozbawiony przez 
zwierzchników swej funk-
cji 13 maja 1924 roku. Zde-
kompletowanie Rady Miej-
skiej nie było jednak główną 
przyczyną jego odwołania. 
Według władzy zwierzch-
niej „dopuścił się zaniedba-
nia w wykonywaniu uchwał 
Rady Miejskiej; nie zorga-
nizował kontroli ani też nie 
powoływał komisji rewizyj-
nej do zbadania stanu go-
spodarki miejskiej oraz nie 
roztoczył kontroli nad przy-
chodem i rozchodowaniem 
materiałów budowlanych, 
przeznaczonych na budowę 
baraku miejskiego dla nie-
zamożnych i bezdomnych 
mieszkańców, co spowodo-
wało straty materialne na 
szkodę miasta (...)”. To tylko 
niektóre z zarzutów stawia-
nych burmistrzowi.

Poza tym wicewojewo-
da wezwał Radę Miejską do 
dokonania wyborów uzu-
pełniających na opróżnione 
stanowiska członków Magi-
stratu, a po ukonstytuowa-
niu się nowego Magistratu 
zarządzenia wyborów uzu-
pełniających do Rady Miej-

skiej. Zwrócił się również 
do prokuratora przy Sądzie 
Okręgowym w Warszawie 
o pociągniecie do odpowie-
dzialności karnej z art. 636 
punkt 1 oraz art. 639 Kodek-
su Karnego byłego już bur-
mistrza Bolesława Nowaka.

Michał Sztychler 
(1924-1925)

Wobec pozbawienia 
Bolesława Nowaka 
funkcji burmistrza 

„tymczasowe   kierownictwo 
Magistratu i pełnienie obo-
wiązków burmistrza”, zgodnie 
z decyzją wojewody warszaw-
skiego, objął ławnik Michał 
Sztychler. Wybory uzupełniają-
ce do Rady Miejskiej odbyły się 
31 sierpnia 1924 roku i 21 paź-
dziernika 1924 roku. Z kolei na 
6 października 1924 roku zo-
stały zarządzone wybory uzu-
pełniające na członków Ma-
gistratu, w tym burmistrza. 
Ponieważ te ostatnie nie odbyły 
się w wyznaczonym terminie, 
Wydział Powiatowy polecił po-
nownie dokonać ostatecznego 
wyboru 11 października 1924 
roku. Wówczas na posiedzeniu 
Rady Miejskiej dokonano wy-
boru burmistrza.

Kandydatów na to ostatnie 
stanowisko było kilku - Tade-
usz Straszyński, Antoni Piąt-
kowski, Zbigniew Gibiński, 
Michał Sztychler, Jan Jabłoń-
ski. Wybór burmistrza został 
rozstrzygnięty w pierwszej tu-
rze. Michał Sztychler otrzymał 
20 głosów, Jan Jabłoński 2 gło-
sy, a Antoni Piątkowski 1 głos. 
Wobec powyższego na burmi-

strza wybrany został Michał 
Sztychler. W chwili wyboru na 
stanowisko miał 60 lat, posia-
dał wykształcenie „początko-
we”, nie należał do żadnej partii 
i był wyznania rzymskokatolic-
kiego. 

Na tym samym posiedze-
niu Rady Miejskiej dokona-
no wyboru wiceburmistrza. 
Piotr Paweł Czerwiński otrzy-
mał 18 głosów, Ajzyk Walden-
berg 5 głosów, wobec czego na 
wiceburmistrza wybrany został 
Piotr Paweł Czerwiński. Ten 
ostatni posiadał wykształcenie 
„nieukończone średnie” i nale-
żał do PPS-u. 

Nowe wybory do Rady 
Miejskiej w ustawo-
wym już terminie od-

były się 8 listopada 1925 roku. 
Burzliwy przebieg miały wybo-
ry 28 listopada 1925 roku, pod-
czas których na posiedzeniu 
Rady Miejskiej - w obecności 
starosty sochaczewskiego Józe-
fa Ołpińskiego - miano wybrać 
ponownie burmistrza, wice-
burmistrza i ławników. Wybór 
tego pierwszego nie doszedł do 
skutku, gdyż radni żydowscy, 
w osobie swojego przedstawi-
ciela radnego Kazimierza Dra-
bera, złożyli wniosek o rozpi-
sanie konkursu na burmistrza. 
Za wnioskiem zagłosowało 12 
radnych, przeciw było również 
12. Wniosek, zgodnie z regula-
minem obrad Rady Miejskiej, 
został odłożony do następnego 
posiedzenia. Dokonano nato-
miast wyboru wiceburmistrza.  

Na to ostatnie stanowisko 
zgłoszono trzy kandydatu-
ry: Jana Fabierkiewicza (były 

burmistrz), Mosze Szwar-
ca i Piotra Czerwińskiego. Po 
krótkiej przerwie w posiedze-
niu radny Władysław Szepie-
towski złożył oświadczenie 
w imieniu swoim i radnych: 
Władysława Boczkowskiego, 
Jana Łopińskiego i Romana 
Rotchimla, iż udziału w gło-
sowaniu na zastępcę burmi-
strza nie wezmą i tym samym 
wycofali swoją kandydaturę 
na burmistrza w osobie Jana 
Fabierkiewicza. 

Przystąpiono zatem do 
głosowania na dwie kan-
dydatury - Piotra Czer-

wińskiego i Mosze Szwarca. 
Po obliczeniu głosów okazało 
się, iż Piotr Czerwiński otrzy-
mał 8 głosów, natomiast Mo-
sze Szwarc - 12. Ten ostatni 
został wybrany zastępcą bur-
mistrza. Był to jedyny przy-
padek w okresie międzywo-
jennym, kiedy przedstawiciel 
mniejszości żydowskiej ob-
jął tak wysokie stanowisko we 
władzach miejskich Sochacze-
wa. Jego rządy były jednak bar-
dzo krótkie, trwały tylko kil-
kanaście dni, od 28 listopada 
1925 roku do 9 grudnia 1925 
roku, kiedy to zrezygnował z 
pełnionej funkcji.

Bogusław Kwiatkowski

Bibliografi a: B. Kwiatkowski, 
Dzieje Sochaczewa, t. 5, 
Dwudziestolecie Międzywo-
jenne (1918-1939), Sochaczew 
2014; B. Kwiatkowski, 
Sochaczewski Słownik 
Biografi czny, t. I. Dwudziestole-
cie międzywojenne 1918-1939 
(w przygotowaniu do druku). 

Burmistrzowie międzywojnia (cz.2)

Siedzibą kolejnych burmistrzów był ratusz (obecnie muzeum). Na zdjęciu budynek na przełomie lat 20 i 30 XX w.

FO
T.

 z
e 

zb
io

ró
w

 M
ZS

iP
Bn

B



18

Karnawał z Cameratą

Nr 5 (79) 26 lutego 2019 roku

Porywające samby, taneczne tan-
ga i walce w wykonaniu muzy-
ków orkiestry kameralnej pod 
batutą Artura Komorowskiego 
– tak w minioną niedzielę w So-
chaczewskim Centrum Kultury 
w Chodakowie uczciła karnawał 
Orkiestra Kameralna Camera-
ta Mazovia, grając przed publicz-
nością, która wypełniła salę wi-
dowiskową po brzegi. Gościnnie 
wystąpili soliści: Natalia Kułach 
(wokal) i Adam Nacewicz (tenor) 
oraz tancerze z zespołu Abstrakt. 
Choreografię opracowała Moni-
ka Osiecka-Jaworska. Muzycznie, 
w fantastyczny sposób, zaznaczy-
li swoją obecność na scenie skrzy-
paczka i koncertmistrz orkie-
stry Oliwia Królak oraz grający 
na ksylofonie Paweł Gubała. Pu-
bliczność była zachwycona. Swój 
entuzjazm wyrazili również za-
proszeni goście: m.in. poseł Ma-
ciej Małecki i naczelnik Wydzia-
łu Kultury, Turystyki i Sportu 
Joanna Niewiadmoska-Kocik.

Karnawałowy występ Ca-
meraty Mazovii to drugi z cy-
klu jubileuszowych koncertów 
z okazji 15-lecia istnienia orkie-
stry przewidzianych na ten rok. 
Podobnie jak koncert nowo-
roczny zachwycił sochaczewską 
publiczność. Camerata Mazo-
via wraz z dyrygentem Artu-
rem Komorowskim kolejny raz 
potwierdziła, że mamy w na-
szym mieście muzyczną perłę.

Repertuar niedzielnego 
koncertu był ambitny, a muzy-
cy sochaczewskiej orkiestry po-
radzili sobie z nim znakomi-
cie. Fantastycznie tego wieczoru 
zagrała Oliwia Królak. Lirycz-
na wersja „Czardasza”, uzupeł-
niona dźwiękiem jej skrzypiec, 
była zachwycająca. Brawuro-
we „O sole mio” tenora Adama 
Nacewicza długo było oklaski-
wane przez sochaczewską pu-
bliczność, a utwór „Sway” w 

wykonaniu Natalii Kułach, roz-
kołysał widownię. W utwo-
rze Erinnerunga n Zirkus Renz 
w brawurowym solo ksylofo-
nowym wystąpił Paweł Guba-
ła. Nadmienić należy również 
obecność na scenie tancerzy z 
zespołu Abstrakt, którzy w kil-
ku utworach podkreślili tanecz-
ny charakter repertuaru nie-
dzielnego koncertu.

Całość występu orkiestry 
okraszona była humorystycz-
nymi zapowiedziami dyrygenta 
orkiestry Artura Komorowskie-
go, który przybliżał publiczności 
historię powstania poszczegól-
nych utworów. Na koniec Ca-
merata Mazovia zagrała sambę, 
która została skomponowana 
specjalnie dla orkiestry przez 
Adama Manijaka. I tradycyjnie 
już nie obyło się bez bisu.

Koncert Karnawałowy  
Cameraty Mazovia pod  
dyr. Artura Komorowskiego
Soliści: A. Nacewicz (tenor), 
N. Kułach (wokal), O. Królak 
(skrzypce), P. Gubała (ksylofon)
Taniec: Zespół Abstrakt  
w choreografii M. Osieckiej 
-Jaworskiej
Scenografia: M. Wasilewska
Wizualizacje: G. Ibadullayev
Dźwięk: M. Śliwiński
Oświetlenie: P. Rutkowski
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Najbliższe koncerty Cameraty

Przypadki Fantomasa
W sobotni wieczór 16 lutego 
w Klubie Kontrast, miesz-
czącym się w SCK przy ul. 
15 Sierpnia 83 odbył się ko-
lejny pokaz fi lmu niemego 
z muzyką na żywo. Muzy-
ką, w dużej mierze opartą 
na improwizacji, gości klu-
bu, jak co miesiąc, zachwy-
cili: Marek Chrzan, Łukasz 
Rogowiecki i Gamid Iba-
dullayev. 

Dźwięki gitary, instru-
mentow klawiszowych i 
perkusji po raz kolejny za-
pewniły ilustrację muzycz-
ną do fi lmu. Dodatkowo po 

raz pierwszy w „Kontraście” 
można było usłyszeć brze-
minie fl etu elektroniczne-

go, w wykonaniu Gamida 
Ibadullayeva. Ciekawe im-
prowizacje muzyków ma-

lowniczymi dźwiękami uzu-
pełniały   zaprezentowany 
tego wieczoru fi lm. 

„Fantomas. W cieniu gi-
lotyny” to francuska produk-
cja z 1913 roku na podstawie 
scenariusza i w reżyserii Lo-
uis’a Feuillade. Kryminał o 
wartkiej nieprzewidywalnej 
akcji, trzymał w lekkim na-
pięciu do ostatniej sceny. I to 
nie koniec. Gamid Ibadul-
layev, prowadzący Filmowy 
Jam Session w Klubie Kon-
trast, zapowiedział, że zapre-
zentowana zostanie kolejna 
część perypetii „Fantomasa”.

Najważniejszy jest pierwszy krok
O inicjatywie kursu tańca to-

warzyskiego dla dorosłych 

w Sochaczewskim Centrum 

Kultury w Boryszewie opo-

wiada Lidia Kowalik - pro-

wadząca zajęcia „Kroki”:

Pomysł na zajęcia „Kro-
ki” zrodził się z nieśmia-
łej potrzeby, która budziła 
się wśród znajomych przed 
ważnymi uroczystościami 
rodzinnymi, np. weselami.  
Czasami z bezpośredniego 
pytania: Nauczysz mnie tań-
czyć salsę? 

Pomysł dostał „nóg” i zro-
bił pierwszy KROK. Teraz na 
zajęciach spotykają się pary, 
które uczą się walca wiedeń-
skiego i angielskiego, sam-
by, rumby, cha - chy, salsy, 
jiv’a, tanga, rock and roll’a 
oraz disco. Wiek uczestni-
ków nie ma znaczenia. Waż-
na jest natomiast odrobina 
odwagi, by wykonać pierw-
szy krok i postawić stopę na 
parkiecie. Potem rzeczy dzie-
ją się już same. Znika zakło-
potanie, nieśmiałość, zbyt 
krytyczne podejście do swo-
ich umiejętności. Pojawia-
ją się natomiast muzyka i ta 

druga osoba – partner. Jest 
też mnóstwo niezręcznych, 
zabawnych sytuacji a wraz 
ze wzrostem umiejętności 
technicznych pojawia się „to 
coś”, co zaczyna przesłaniać 
pierwotny powód, dla któ-
rego uczestnicy zdecydowali 

się wziąć udział w zajęciach. 
Oczywiście, można zaskoczyć 
rodzinę umiejętnościami ta-
necznymi na uroczystości we-
selnej syna czy córki podczas 
tańca dla rodziców, jednak 
prawda jest taka, że uczest-
nicy zajęć zaczynają tańczyć 

dla siebie. Zwracają uwagę 
na nastrój w muzyce, a kro-
ki stają się środkiem wyrazu, 
a nie przeszkodą technicz-
ną. Nagle partner przestaje 
wyłamywać ręce partnerce, 
a partnerka przestaje pro-
wadzić w tańcu. Para sku-
piona na sobie, na muzyce i 
wzajemnym odczuwaniu za-
czyna tworzyć swoją własną 
historię, dla której dwumi-
nutowy utwór muzyczny sta-
je się za krótki. Dlatego chcą 
więcej. Mało tego, zaczynają 
być krytyczni wobec muzyki 
na wszelkiego rodzaju impre-
zach. Chcą zaprezentować 
swoje umiejętności.

Rozmarzyć się w wal-
cu angielskim albo zaszaleć 
w salsie? Oczywiście! Wszy-
scy chcą dobrej zabawy. A 
najważniejszy jest pierwszy 
krok. 

Kurs tańca towarzyskiego 
dla dorosłych „KROKI”
SCK, ul. 15 Sierpnia 83
Zajęcia odbywają się w środy 
i piątki od godz. 19.00.
Koszt: 80 zł od pary.
Zapraszamy.

Serdecznie zapraszamy na cykl koncertów z okazji jubileuszu: 
15- lecia Orkiestry Kameralnej CAMERATA MAZOVIA. Socha-
czewska orkiestra kameralna trzy najbliższe koncerty zagra w kil-
ku kościołach na terenie powiatu sochaczewskiego. Wstęp wolny.

31.03.2019, godz. 18.00 - Koncert Kameralny w kościele p/w 
Św. Alberta w Karwowie

28.04.2019, godz. 19.00 – Koncert Symfoniczny w Kościele Św. 
Wawrzyńca w Sochaczewie

10.05.2019, godz. 19.00 - Koncert Papieski w Kościele Naj-
świętszego Serca Pana Jezusa w Kozłowie Biskupim

Informacje o kolejnych koncertach będą na bieżąco podawane 
na stronach internetowych: cameratamazovia.pl i sck.sochaczew.pl 
oraz w mediach społecznościowych.
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To co wydarzyło się w czwar-
tek 21 lutego zakrawało na 
komedię. Zacznijmy od po-
czątku.... Rozpoczęcie meczu 
pierwotnie zapowiedziano 
na godzinę 16.30. Nie wia-
domo kiedy, uległo to zmia-
nie. Na plakacie wiszącym na 
drzwiach wejściowych do hali 
MOSiR przy ul. Kusocińskie-
go ktoś fl amastrem zmienił 
godzinę na 18.00. 

XVI kolejka Ekstrakla-
sy Kobiet w Tenisie Stołowym. 
Mecz pomiędzy drużynami 
Karpaty Krosno i SKTS zgod-
nie z terminarzem rozgry-
wek powinien zostać rozegra-
ny na Podkarpaciu. Drużyna z 
Krosna (370 km od Sochacze-
wa) kolejnego dnia grała rów-
nież mecz w Nadarzynie. Tłu-
macząc się logistyką, menadżer 
drużyny z Podkarpacia zapro-
ponował rozegranie spotkania 
w Sochaczewie. Klub z naszego 
miasta wyraził na to zgodę.

Zespoły spotkały się na 
rozgrzewce. Tuż przed rozpo-
częciem spotkania, po prezen-
tacji drużyn, kapitan zespołu 
z Krosna Katarzyna Galus i jej 
trener Janusz Maculski wpisa-
li do protokołu, że „pole gry jest 
nieprzygotowane do rozegrania 
meczu, gdyż na parkiecie nie 
ma rozłożonej wykładziny, z te-
rafl exu”. Przyjezdne odmówi-
ły gry i zeszły do szatni. Sędzia 
zapisał w protokole zwycięstwo 
walkowerem dla drużyny Kro-

sna. Menadżer drużyny SKTS, 
Bronisław Gawrylczyk, zapo-
wiedział złożenie odwołania do 
tej decyzji od Polskiego Związ-
ku Tenisa Stołowego. Dodaj-
my, że jeśli związek utrzyma 
decyzję sędziego spotkania, bę-
dzie to drugi mecz oddany wal-
kowerem przez sochaczewską 
drużynę w rundzie wiosennej. 
Pierwszy został przyznany dru-
żynie Polmleku, bowiem nasza 
drużyna nie pojechała 18 stycz-
nia na spotkanie do Lidzbarka 
Warmińskiego.

Dwa dni później, w sobo-
tę 25 lutego, SKTS podejmo-
wał 27-krotnych mistrzów Pol-
ski, dwukrotne zwyciężczynie 
europejskiej Ligi Mistrzyń, ab-
solutnie najlepszą drużynę w 
Polsce – Siarkę Tarnobrzeg 

(wchodząc na stronę interne-
tową KTS możemy przeczytać 
m.in. artykuł „154 Ligowe zwy-
cięstwa z rzędu” – przyp. red.). 
Tym razem była wykładzina… 
i przewidywalna porażka.

W pierwszym pojedynku 
Wiktoria Pawłowicz spokoj-
nie wypunktowała Julię Ślązak 
i po niespełna dwudziestu mi-
nutach KTS Enea Siarka pro-
wadził 1:0. Drugą odsłonę tego 
spotkania można było uznać 
za klasyk. Agata Pastor-Gołda 
z Kingą Stefańską stoczyły w 
swoich zawodowych karierach 
tenisowych chyba już ponad 
sto pojedynków. Tym razem 
zakończyły grę dopiero po pię-
ciu setach. Zawodniczka SKTS 
łatwo wygrała pierwszą odsło-
nę, ale niespodziewanie wyso-

ko w drugiej triumfowała Kin-
ga Stefańska. Po trzeciej partii 
Agata Pastor-Gołda wyszła na 
prowadzenie. Prawie udało jej 
się przekuć przewagę na zwy-
cięstwo w całej grze. W czwar-
tym secie tenisistka socha-
czewskiej drużyny prowadziła 
już 3:0, jednak tarnobrzeżan-
ka zdołała odrobić straty i osta-
tecznie wygrała tę odsłonę w 
grze na przewagi. W decydują-
cej partii Stefańska wygrała do 
dziewięciu, choć wykorzystała 
dopiero trzecią piłkę meczową. 
Trzeci punkt dla Siarki zdoby-
ła Agata Zakrzewska, która, 
m.in. dzięki doskonałemu ser-
wowaniu, w trzech setach po-
konała Aleksandrę Wojtczak. 

Zawodniczkom Broni-
sława Gawrylczyka pozosta-
ły do rozegrania dwie kolej-
ki. Bardzo ważny będzie mecz 
z drużyną z Gdańska, który 
zostanie rozegrany w Socha-
czewie, w sobotę 16 marca. 
Zwycięstwo w nim zapew-
ni 100-procentową gwaran-
cję pozostania w Ekstraklasie, 
w przeciwnym wypadku nie-
wykluczone, że SKTS może 
zakończyć sezon na dziewią-
tym miejscu w tabeli (są jesz-
cze na to matematyczne szan-
se) i walczyć o utrzymanie w 
barażach. Ostatnie spotkanie 
sochaczewska drużyna zagra 
na wyjeździe z Bronowianką 
Kraków, 23 marca.

TENIS STOŁOWY

Znowu bez punktów
Kuriozalny walkower i „porażka do przewidzenia” - tak można opisać dwa ostatnie spotkania 
tenisistek stołowych w Sochaczewie. To trudny czas dla Sochaczewskiego Klubu Tenisa 
Stołowego. Byle dotrwać do końca sezonu, a pozostały już tylko dwie kolejki. 

SKTS Sochaczew - KTS Enea Siarka Tarnobrzeg 0:3
Julia Ślązak – Wiktoria Pawłowicz 0:3 (7:11, 6:11, 3:11)

Agata Pastor-Gołda – Kinga Stefańska 2:3 (11:6, 3:11, 11:8, 10:12, 9:11)
Aleksandra Wojtczak – Agata Zakrzewska 0:3 (5:11, 9:11, 4:11)

Wcześnie w tym roku, bo 
już w piątek 10 maja, na 
terenie jednostki wojsko-
wej w Bielicach odbędą się 
XXVII Europejskie Biegi 
Młodych   Olimpijczyków. 
Organizatorzy zaplanowa-
li w ramach imprezy dwa 
biegi specjalne. Wystartują 
przedszkolaki na dystansie 
200 metrów oraz odbędzie 
się wyścig na 3 km przed-
stawicieli służb munduro-
wych. Wystartuje w nim 
mistrz olimpijski, zawo-
dowo strażak, Zbigniew 
Bródka.

Polski panczenista, któ-
ry przed laty startował w 
imprezie jako zawodnik a w 
ostatnich edycjach był go-
ściem specjalnym w Bieli-
cach, ponownie pojawi się na 
Europejskich Biegach Mło-
dych Olimpijczyków. Zbi-
gniew Bródka zapowiedział 
swój udział w Biegu Służb 
Mundurowych – „Biegnie-
my dla Biało–Czerwonej”. 
Uczestnikiem zawodów bę-
dzie również Komendant 
Powiatow y   Państwowej 
Straży Pożarnej w Sochacze-
wie – Piotr Piątkowski.

Bieg odbędzie się na 
dystansie 3000 metrów. 
Sześciu pierwszych za-
wodników na mecie, w ka-
tegoriach kobiet i męż-
czyzn, otrzyma nagrody i 
dyplomy. Najlepsza trójka, 

w obu kategoriach, uhono-
rowana zostanie medalami, 
z kolei zwycięzcy otrzymają 
dodatkowo pamiątkowe pu-
chary. Prowadzona będzie 
także klasyfi kacja druży-
nowa. Zawodnicy przy od-

biorze numeru startowego 
będą zobowiązani do oka-
zania dokumentu potwier-
dzającego przynależność do 
danej służby mundurowej. 

„Od przedszkolaka do 
mistrza olimpijskiego” to 
hasło drugiego biegu spe-
cjalnego, w którym wezmą 
udział dzieci do 7 lat (rocz-
nik 2012 i młodsze), które 
mogą pobiec wraz z opieku-
nami. Organizatorzy przy-
gotowali dla przedszkola-
ków dystans 200 metrów. 
Każdy mały zawodnik po 
ukończeniu biegu otrzyma 

koszulkę z XXVII Biegów 
Młodych   Olimpijczyków 
oraz pamiątkowy medal. 

Zgłoszenia do udzia-
łu w XXVII edycji EBMO 
przyjmowane są mailowo 
pod adresem: mosir@mosir.
sochaczew.pl oraz listow-
nie: Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji, ul. Olimpij-
ska 3, 96-500 Sochaczew. Na 
stronie internetowej www.
ebmo.pl sukcesywnie poja-
wiają się najnowsze infor-
macje dotyczące imprezy. 
Można tam też pobrać kar-
ty zgłoszeniowe. 

W 27. edycji pobiegną przedszkolaki i przedstawiciele służb mundurowych

Tegoroczna Gala Sochaczew-
skiego Sportu organizowana 
przez urząd miejski zostanie 
połączona z ogłoszeniem wy-
ników plebiscytu na „Spor-
towca Roku 2018”. Uroczy-
stość, podczas której nastąpi 
wręczenie nagród, odbędzie 
się w czwartek 7 marca w sali 
widowiskowej SCK przy ul. 15 
Sierpnia. Początek imprezy o 
godzinie 18.00.

Burmistrz Piotr Osiecki uho-
noruje na gali miejskich spor-
towców, trenerów, działaczy, 
sponsorów oraz wręczy stypen-
dia sportowe najlepszym za-
wodnikom. 

Wydarzenie zostało połą-
czone z fi nałem XVII plebiscy-
tu „Sportowca Roku”, które-
go organizatorem jest tygodnik 
„Express Sochaczewski”. Ka-
pituła konkursowa ogłosi „zło-
tą dziesiątkę” sportowców, czyli 
tych, którzy zdobyli największą 
liczbę głosów w plebiscycie. 
Jego zwycięzca otrzyma tytuł 
„Sportowca Roku 2018”. Po-
nadto przyznana zostanie na-
groda specjalna dla „Przyjaciela 
sportu”. Uroczystą galę uświet-
ni koncert zespołu country – 
Teren C.

Nominowani w plebiscy-

cie do tytułu „Sportowca roku 

2018”: Kinga Burzyńska, We-
ronika Lewandowska - lekko-

atletyka (KM „Aktywni”); Ce-
zary Czarnecki – piłka nożna 
(KS Orkan); Renata Ciurzyńska 
– alpinistyka; Michał Gadom-
ski – rugby (RC Orkan); Sandra 
Kłak – rugby (Tygrysice Socha-
czew); Mateusz Kaczorowski – 
piłka nożna (KS Orkan); Beata 
Kołodziejczak – biegi; Kacper 
Kopka – brydż (AZS UW Piast 
Warszawa); Marcin Krześniak – 
rugby (RC Orkan); Łukasz Ma-
łodobry – kulturystyka; Marta 
Mechocka – zapasy (Mazow-
sze Teresin); Małgorzata Macią-
gowska, Alicja Maciągowska, 
Justyna Rosa – łucznictwo (Ma-
zowsze Teresin); Jan Mroziński 
– rugby (RC Orkan); Marceli-
na Nowak – badminton; Natalia 
Pamięta – rugby (Biało-Zielone 
Gdańsk); Michał Pawłowski – 
biegi (Filipides Teresin); Monika 
Pietrzak– rugby (Biało-Zielone 
Gdańsk); Mateusz Plichta - rug-
by (Ogniwo Sopot); Jarosław 
Stencel – piłka nożna (KS Bzu-
ra Chodaków); Wiktor Szmu-
laj – zapasy (Mazowsze Tere-
sin); Michał Szwarc – rugby (RC 
Orkan); Rafał Tomaszkiewicz 
– badminton; Adrian Wagner 
- zapasy (Mazowsze Teresin); 
Kacper Wątkowski – (Orkan-
-Judo); Eryk Zdanowski– judo 
(SCSW); Mariusz Zdanowski – 
zapasy (Mazowsze Teresin); Ka-
mil Żakowski – lekkoatletyka 
(Filipides Teresin).

Sportowiec Roku 2018

Mistrzostwa Sochaczewa w królewskiej grze
W sobotę 9 marca w Sochaczewskim Centrum Kultury przy ul. 15 Sierpnia 

rozegrane zostaną Otwarte Mistrzostwa Sochaczewa w Szachach Błyskawicz-
nych. Zawody przeprowadzone będą w kategoriach open oraz junior U-11 
(z podziałem na kategorię dziewcząt i chłopców, w grupach do 8 i 11 lat). 

Czas gry w jednej partii to ok. pięciu minut dla zawodnika. Turniej rozgrywany 
będzie systemem szwajcarskim (11 rund). Zgłoszenia przyjmowane są 

mailowo: robson1fck@wp.pl lub telefonicznie: 604 129 732. Można też 
zgłosić się bezpośrednio przed zawodami (do godz. 9.55).
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Najgłośniejsze nazwisko pozy-
skane przez menedżera RC Or-
kan Macieja Brażuka to Mosol-
wa Mafuma. 23-letni zawodnik 
ataku, który ma na koncie grę 
dla RPA na najwyższym moż-
liwym światowym poziomie. 
„Dash” jak mówią o nim ko-
ledzy, był z reprezentacją Połu-
dniowej Afryki na turniejach 
World Series of Sevens. Miał 
kontrakt ze „Springbooks7” na 
rok 2018. Obecnie trenuje z sze-
rokim składem jednej z najsil-
niejszych drużyn południowej 
półkuli – Blue Bulls. 

W Internecie można zna-
leźć jego akcje dla uniwersy-
teckiej drużyny Kovieses z Blo-
emfontein. Brał z nią udział w 
lidze Varsity Cup. To rozgrywki 
ogólnokrajowe, transmitowane 
przez telewizję RPA, a fi nał po-
kazywany jest na całym świecie 
– w Polsce od trzech lat można 
go obejrzeć w stacji Sport Klub. 

Gladiator szybki 
jak błyskawica
- Komentowałem wszystkie 
trzy fi nały, które można było 
obejrzeć w Polsce. Poziom tej 
ligi jest o niebo, co ja mówię, 
o dwa nieba wyższy od naszej 
Ekstraligi. Widziałem, jak pre-
zentuje się Mosolwa Mafuna. 
Jest bardzo szybki. Potrafi  sa-
modzielnie zbudować akcję z 
głębi pola. Wierzę, że zaadaptu-
je się w naszej drużynie i będzie 
dużym wzmocnieniem zespo-
łu – cieszy się trener RC Orkan, 
Andrzej Kopyt. 

„Dash” ma 23 lata, 189 cm 
wzrostu, waży 98 kg. Na ofi -
cjalnym profi lu facebookowym 
RC Orkan można znaleźć fi l-
mik, w którym Mafuma się 
przedstawia i potwierdza, że w 
sezonie 2019 wzmocni szeregi 
naszej drużyny. 

- W Sochaczewie pojawi się 
na początku marca. Dopinamy 
teraz wszystkie formalności wi-

zowe. Pozyskanie takiego za-
wodnika nie jest łatwe. On ma 
menedżera, kontrakt przecho-
dzi przez World Rugby – mówi 
Brażuk. 

Angielskie posiłki
Już niebawem w klubie pojawią 
się też posiłki z Anglii. Będzie 
to dwóch zawodników młyna. 
21-letni Adrian Potrykus oraz 
jego rówieśnik Russell Upton. 
Obaj grali ostatnio w klubie Ne-
went RFC. 

Potrykus to aktualny 
reprezentant Polski. Zade-
biutował w meczu kadry z 
Portugalią. Gra na pozycji 
fi lara. Jego parametry to 117 
kg i 183 cm. Russell Upton 
to zawodnik drugiej linii 
młyna – ma 190 cm wzrostu 
i 115 kg wagi. Rugby uczył 
się w Gloucester Academy, 
która działa przy jednym 
z klubów Aviva Premier-
ship. W Newent gra od 2016 
roku – mimo młodego wie-
ku szybko rozpoczął grę w 
pierwszym składzie. 

- Obaj bardzo chcieli 
sprawdzić się w naszej lidze. 
Są bardzo dobrze wyszkole-
ni, o poziomie rugby w An-

glii nie muszę przekonywać. 
Wierzę, że będą solidnym 
uzupełnieniem składu for-
macji młyna – mówi Maciej 
Brażuk. 

- Adriana znam z kadry 
U-20. To świetny zawodnik. 
Bardzo silny. Cieszę się, że do 
nas dołącza, na pewno będzie 
wzmocnieniem – dodaje Mi-
chał Gadomski, który tak jak 
Potrykus niedawno zadebiuto-
wał w seniorskiej reprezentacji 
Polski, a w Sochaczewie gra na 
pozycji młynarza. 

Powrót „Miodzia”
W sochaczewskim młynie, po 
czterech latach przerwy, za-
gra znów Mateusz „Miodzio” 
Pawłowski. Wychowanek Or-
kana spędził ten czas w gdań-
skiej Lechii, w której był pod-
stawowym zawodnikiem i co 
roku walczył o medale mi-
strzostw Polski. 

- Wracam do Sochaczewa 
właśnie z takim bagażem do-
świadczeń. Nauczyłem się grać 
o najwyższe cele, w drużynie, 
która co roku jest wymieniana 
w gronie faworytów. Z Orka-
nem chcemy walczyć o czwór-
kę, w kolejnych latach o meda-

le, aż po mistrzostwo Polski. 
Mam nadzieję, że to moje do-
świadczenie się przyda – mówi 
Pawłowski, który może grać w 
drugiej i trzeciej linii młyna. 
„Miodzio” ocierał się już o ka-
drę. Za czasów trenera Mar-
ka Płonki był powoływany na 
zgrupowania, był nawet na wy-
jeździe do RPA. 

- Cięgle marzę o kadrze. 
Trenuję z Orkanem od dwóch 
tygodni. Postaram się wesprzeć 
zespół – deklaruje Pawłowski. 

Fursenko i Jelia 
znów z Orkanem
Debiut w reprezentacji Polski 
ma za sobą także kolejny z za-
wodników, którzy w zbliża-
jącym się sezonie zagrają dla 
Orkana. Mowa o pochodzą-
cym z Ukrainy, ale mającym 
prawo gry dla biało-czerwo-
nych barw, Arturze Fursence, 
który już w poprzednim se-
zonie grał dla sochaczewskiej 
ekipy. 

- Wypadł bardzo do-
brze. Artur też był zadowolo-
ny z gry dla Orkana. Powie-
dział mi nawet, że to był jeden 
z najfajniejszych okresów w 
jego rugbowej karierze. Klub, 

z którego się wywodzi - Juve-
nia Kraków zgodził się znów 
nam go wypożyczyć. Słowem 
wszyscy chcieli jego gry w So-
chaczewie. Cieszę się, że bę-
dzie znów z nami. To klaso-
wy zawodnik, który może 
grać na pozycji łącznika mły-
na, ale równie dobrze spisuje 
się choćby na środku ataku – 
ocenia Brażuk. 

- Na kolejny sezon zostaje 
z nami również nasz Gruzin 
– Sandro Jelia. Mówię nasz, 
bo Sandro mocno się zado-
mowił w Sochaczewie. Chcie-
li go nam „podkraść” koledzy 
z Siedlec, ale udało się go za-
trzymać, z czego bardzo się 
cieszę. Sandro to pozytywna 
postać. To też zupełnie inny 
zawodnik od tego, który po-
jawił się na początku zeszłe-
go sezonu. Przyleciał ze sporą 
nadwagą. Teraz jest tytanem 
pracy, schudł ok. 30 kg. Bę-
dziemy mieli z niego duży po-
żytek – cieszy się Brażuk. 

- Mamy jeszcze jedno wol-
ne miejsce dla obcokrajow-
ca. Być może je wykorzystamy, 
ale nic na siłę. Musimy bardzo 
rozsądnie gospodarować środ-
kami sponsorskimi – bo tyl-

ko z tych możemy opłacać grę 
naszych zawodników „zacięż-
nych”. Dotacja miejska służy 
wyłącznie fi nansowaniu startu 
w Ekstralidze oraz prowadze-
niu drużyn młodzieżowych. 
Wszelkie transfery, czy drobne 
stypendia dla zawodników po-
krywamy z własnych środków 
– podkreśla prezes RC Mie-
czysław Głuchowski. – Cały 
czas tych środków poszukuje-
my. Zachęcamy do wstępowa-
nia do Klubu Biznesu RC Or-
kan oraz nabywania Karnetów 
Kibica RC Orkan – dodaje Głu-
chowski. 

Rusza sprzedaż 
karnetów 
Sprzedaż karnetów ruszy od 
piątku 1 marca. Karnet bę-
dzie upoważniał do wejścia na 
wszystkie mecze RC w roku 2019 
rozgrywane w Sochaczewie. 

- Ceny będą dwie 100 i 150 
zł. Ten drugi karnet będzie miał 
charakter rodzinny, będą mo-
gły na niego wejść dwie oso-
by – wyjaśnia Mieczysław 
Głuchowski. – Karnety to bę-
dzie rodzaj wsparcia dla klubu, 
sponsoringu kibiców. Każdy 
kto go kupi, dostanie nie tylko 
wejściówkę, ale też pamiątkowy 
dyplom. Zachęcam do zakupu 
– dodaje Głuchowski. 

Karnety będzie moż-
na kupować w biurze klu-
bu przy ul. Warszawskiej 
lub w sekretariacie MOSiR, 
który znajduje się na miej-
skiej pływalni. Biuro klubu 
czynne jest od poniedział-
ku do piątku w godz. 10-16, 
we wtorki i czwartki dodat-
kowo w godz. 18.30-20.30. 
Informacje udzielane są 
pod numerem tel. 501  000 
678. Sekretariat MOSiR 
czynny jest od poniedział-
ku do piątku w godz. 8-16, 
informacje pod telefonem 
667 121 010. 

Orkan wzmacnia się przed 
nowym sezonem Ekstraligi
Co najmniej czterech rugbistów z zagranicy wzmocni w sezonie 2019 drużynę sochaczewskiego Orkana. Wśród nich będzie 
zawodnik, który w 2018 roku grał w reprezentacji Południowej Afryki w rugby siedem, a w rugby XV w kadrze RPA 
do lat 20! W Sochaczewie zagrają też zawodnicy z Anglii oraz Gruzji. 

Czterech rugbistów Orkana zagrało 16 lutego w meczu reprezentacji Polski z Portugalią. Od 
lewej: Adrian Potrykus, Michał Gadomski, Artur Fursenko, Adrian Niemiec.

Mosolwa „Dash” Mafuma, 
23-letni reprezentant RPA, 
wzmocni w nowym sezonie 
sochaczewski Orkan
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W pierwszym meczu 14. kolej-
ki zespół ze Starych Babic z ła-
twością pokonał drużynę so-
chaczewskiego Volleya. Kolejne 
dwa spotkania kończyły się do-
piero po tie-breakach. Z per-
spektywy układu tabeli, fawo-
ryci polegli. „Wolne Elektrony” 
pokonały zespół z Płocka, a so-
chaczewscy „Ogrodnicy” ekipę 
z Wyszogrodu. Ostatnie zapla-
nowane spotkanie nie odbyło 
się. Zespół Volley Team Zjed-
noczeni Bulkowo nie stawił się 
w minimalnym składzie umoż-
liwiającym rozegranie meczu. 
Sędzia zawodów Daniel Grusz-
czyński przyznał zwycięstwo 
walkowerem drużynie Teresi-
na. 

W minioną niedzielę, 24 
lutego, w hali przy ul. Chopi-
na siatkarze rozegrali 15. kolej-
kę. W pierwszym meczu, choć 
„Wolne Elektrony” prowadziły 
po dwóch setach z Teresinem, 
pozwolili sobie na zwolnienie 
gry. Rywale doprowadzili do 
wyrównania. „Wolne Elektro-
ny” ostatecznie rozstrzygnęły 
na swoją korzyść losy tego me-
czu w tie-breaku. Drugi mecz 
– derby Sochaczewa – wygrali 
„Ogrodnicy” 3:1. Podobnie, po 
czterech patiach, Volley Team 
Płock pokonał Piasta Feliksów. 
W ostatnim spotkaniu Sta-
re Babice, bez staraty seta, wy-
grały ze Zjednocznymi Bulko-
wo.  Zawody sędziował Piotr 
Kosiacki.

Z dziewięciu drużyn 
uczestniczących w rozgryw-
kach po raz pierwszy w fazie 
play-off  zagra osiem zespołów. 

Pierwsza czwórka zagra tak jak 
w poprzednich latach systemem 
1–4, 2–3, zaś drużyny z miejsc 
5–8 systemem 5–8, 6–7. Mecze 
i rewanże rozegrane zostaną w 
weekend 30-31 marca od godz. 

10.00. Zwycięzcy pierwszej fazy 
play – off  z pierwszej czwór-
ki zagrają o miejsce pierwsze, 
przegrani o trzecie, a z drugiej 
części tabeli o miejsce piąte a 
przegrani o siódme. Spotkania 

te rozegrane zostaną 6 i 7 kwiet-
nia, od godz. 10.00. 

Zmienione w tym sezonie 
zostały zasady rozstrzygnięcia 
zwycięstwa w dwumeczu. O 
zwycięstwie decydować będą w 
pierwszej kolejności oczywiście 
punkty meczowe, ale gdy bę-
dzie remis, rozegrany zostanie 
dodatkowy set do 25 punktów. 

Wszyscy zawodnicy biorący 
udział w tegorocznych rozgryw-
kach ALPS otrzymają pamiąt-
kowe koszulki z okazji jubile-
uszu XXV-lecia rozgrywek.

Pozostały trzy kolejki
Powoli dobiega końca runda zasadnicza XXV edycji Amatorskiej Ligi Piłki Siatkowej, której 
organizatorem jest Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. Niestety, wszystko wskazuje, że w walce o 
medale nie weźmie udziału żadna z sochaczewskich drużyn. Lider ALPS – drużyna UKS Siatkarz Stare 
Babice, ma już wystarczającą przewagę punktów, aby cieszyć się triumfem w rundzie zasadniczej.

Tabela po XV kolejce

1. UKS Siatkarz Stare Babice 37:10 34

2. Volley Team Płock 29:21 26

3. SRS Most Wyszogród 28:24 23

4. Wolne Elektrony 27:25 22

5. ZSR CKU Sochaczew 24:25 18

6. KS Piast Feliksów 25:27 18

7. Volley Sochaczew 22:32 15

8. Teresin 19:32 12

9. VT Zjednoczeni Bulkowo 16:31 12

XIV kolejka (17.02)
Volley Sochaczew – UKS Siatkarz Stare Babice 0:3 (23:25, 16:25, 17:25)

MVP: Marcin Jakubowski (UKS Siatkarz Stare Babice)
Wolne Elektrony – Volley Team Płock 3:2 (25:15, 25:23, 22:25, 22:25, 15:5)

MVP: Mateusz Antoszewski (Wolne Elektrony)
SRS Most Wyszogród – ZSR CKU Sochaczew 2:3 

(30:28, 21:25, 25:21, 21:25, 11:15)
MVP: Wojciech Socha (ZSR CKU Sochaczew)

Volley Team Zjednoczeni Bulkowo – Teresin 0:3 – walkower
XV kolejka (24.02)

Teresin – Wolne Elektrony 2:3 (22:25, 19:25, 25:17, 25:23, 11:15)
MVP: Damian Szachowicz (Wolne Elektrony)

ZSR CKU Sochaczew – Volley Sochaczew 3:1 (25:22, 25:23, 20:25, 25:19)
MVP: Łukasz Smędowski (ZSR CKU Sochaczew)

Volley Team Płock - KS Piast Feliksów 3:1 (20:25, 25:20, 25:14, 25:13)
MVP: Piotr Domański (Volley Team Płock)

UKS Siatkarz Stare Babice – Volley Team Zjednoczeni Bulkowo 3:0 
(25:19, 25:18, 25:19)

MVP: Paweł Zackiewicz (UKS Siatkarz Stare Babice)

Podobnie jak przed rokiem So-
chaczew będzie jednym z miast 
uczestników Biegu Pamięci 
Żołnierzy Wyklętych „Tropem 
Wilczym”. Patriotyczno-spor-
towe wydarzenie odbędzie się 
w niedzielę 3 marca. Pula 150 
pakietów przygotowana przez 
głównego organizatora zosta-
ła wyczerpana, lecz dodatko-
we zapisy prowadzi Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji. 

Zgłoszenia można wysyłać na 
adres mailowy zgloszeniamo-
sirsochaczew@gmail.com lub 
dokonać zapisu w dniu impre-
zy, w biurze zawodów. 

VII edycja biegu „Tropem 
Wilczym” odbędzie się w po-
nad 360 miastach w całej Pol-
sce oraz za granicą (m.in. Stany 
Zjednoczone, Australia, Wielka 
Brytania, Austria, Litwa, RPA, 
Niemcy). Organizatorem wy-
darzenia jest Fundacja Wol-
ność i Demokracja. Sochaczew 
po raz drugi weźmie w nim 
udział. W ubiegłym roku w na-
szym mieście wystartowała po-
nad setka zawodniczek i za-
wodników.

- Bieg odbędzie się 3 mar-
ca niezależnie od warunków 
atmosferycznych. Przygotuje-
my dwie trasy - biegu główne-
go i rodzinnego. Dłuższa liczy 
1963 metry i w ten symboliczny 
sposób wskazuje na datę śmier-
ci ostatniego żołnierza wyklę-
tego, Józefa Franczaka ps. „La-
lek”. Bieg rodzinny to tylko 
196,3 metra, mogą w nim wy-

startować dzieci do 7 lat. Wszy-
scy mali zawodnicy otrzymają 
na mecie pamiątkowe meda-
le, a najlepsza trójka dodatko-
wo puchary i nagrody - zachęca 
Agata Kalińska, naczelnik Wy-
działu Sportu i Organizacji Po-
zarządowych UM. 

Biuro zawodów czynne bę-
dzie na placu Kościuszki od 
godz. 10.00. Godzinę później 
zaplanowano ofi cjalne otwarcie 
imprezy, odbędzie się wówczas 
prelekcja dotycząca postaci Le-
ona Lecha Breynara (Pawła Ja-
sienicy) - ofi cera Armii Krajo-
wej, uczestnika walk o Wilno. 
Wygłosi ją kustosz sochaczew-
skiego muzeum - Jakub Wo-
jewoda. Wizerunek tego żoł-
nierza wyklętego znajdzie się 
również na koszulkach, które 
będą elementem pakietu starto-
wego dla pierwszych 150 osób, 
zapisanych na stronie głównego 
organizatora. 

Bieg dla dzieci zaplano-
wano na godzinę 11:30, z ko-
lei bieg główny rozpocznie się 
w południe. Start będzie zloka-
lizowany na skrzyżowaniu ulic 
Staszica i Narutowicza. Uczest-
nicy pobiegną ul. Traugutta. 
Nawrót będzie miał miejsce 
na skrzyżowaniu z ulicami 15 
Sierpnia i Licealną. Następnie 
biegacze wrócą ul. Traugut-
ta, pokonają skrzyżowanie z 
Warszawską i skręcą w lewo z 
ul. Staszica w Toruńską. Finisz 
będzie przebiegał ul. Farną, do 
mety zlokalizowanej na placu 
Kościuszki.

Pobiegną Tropem Wilczym

Wydział Sportu i Organiza-
cji Pozarządowych Urzędu 
Miejskiego w Sochaczewie 
zaprasza kluby i stowarzysze-
nia sportowe do korzystania 
z aplikacji mobilnej „Młody 
Sportowiec”. Wszyscy zain-
teresowani mogą bezpłat-
nie publikować informacje o 
działalności klubu, aktual-
ności oraz osiągniecia swoich 
drużyn i zawodników. 

W poniedziałek 18 lute-
go w kramnicach odbyło się 
spotkanie informacyjne połą-
czone ze szkoleniem z obsługi 
systemu zarządzania treścią 
(CMS) aplikacji. Poprowa-
dził je przedstawiciel wydaw-
cy „apki”, Jarosław Czerniak, 
reprezentujący miesięcznik 
„Młody Sportowiec”.

Aplikacja „Młody Spor-
towiec” jest dostępna nieod-

płatnie za pośrednictwem 
sk lepów   internetow ych: 
„Google Play” oraz „App 
Store”. To narzędzie dla 
osób młodych, korzystają-
cych na co dzień ze smart-
fonów. Posiada wbudowaną 
opcję geolokalizacji, przez 
co wyszukuje i fi ltruje in-
formacje z określonej oko-
licy, wskazanej przez użyt-
kownika.   Zamieszczane 

posty są z „pierwszej ręki”, 
bowiem publikują je przed-
stawiciele (działacze, trene-
rzy) klubów sportowych.

Kluby i UKSy zaintere-
sowane możliwością korzy-
stania z narzędzia mogą się 
zgłaszać do Wydziału Spor-
tu i Organizacji Pozarzą-
dowych UM w kramnicach 
miejskich, II piętro, pok. 
313.

Sochaczewski sport w telefonie
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PIŁKA NOŻNA

PIŁKA NOŻNA

Miasto rozstrzygnęło kon-
kurs ofert na realizację za-
dań z zakresu tworzenia 
warunków sprzyjających 
rozwojowi sportu w Socha-
czewie w 2019 roku. Dotację 
uzyskało 15 klubów i  sto-
warzyszeń sportowych.

Podobnie jak w 2018 
roku pula środków z budże-
tu miasta została rozdzielo-
na na cztery „koszyki”: rug-
by (280 tys.), tenis stołowy 
(57 tys.), piłka nożna (130 
tys.), pozostałe dyscypliny - 
judo, pływanie, sporty wod-
ne, koszykówka, sporty wal-
ki i inne (133 tys.).

Stowarzyszenia i klu-
by sportowe mogły składać 
oferty do 18 stycznia. Wy-
dział Sportu i Organiza-
cji Pozarządowych przyjął 
je od 17 stowarzyszeń. Nie-
stety, już na etapie formal-
nym dwa z nich musiał od-
rzucić (WOPR Sochaczew, 
WKS MOSiR Tenis). Wnio-
ski były wypełnione niepra-
widłowo. Do oceny mery-
torycznej przeszło 15 ofert. 

Każda z nich została zaopi-
niowana pozytywnie i uzy-
skała dofi nansowanie. Klu-

by otrzymały w sumie 590 
tys zł (10 tys. pozostało z 
puli tenisa stołowego).

Samorząd miejski jest 
głównym sponsorem klu-
bów i stowarzyszeń sporto-
wych działających na terenie 
Sochaczewa. Warto zazna-
czyć, że pieniądze rozdzie-
lone w konkursie na realiza-
cję zadań z zakresu sportu, 
to nie jedyne środki z bu-
dżetu miasta, o które mogą 
się ubiegać sochaczewskie 
kluby. Niebawem poznamy 
wyniki konkurs dla organi-
zacji pozarządowych, gdzie 
w ramach zadań w zakre-
sie rozwiązywania proble-
mów alkoholowych i prze-
ciwdziałania narkomanii 
miasto podzieli niemal 260 
tys. zł. Również o te środki 
mogą się starać sochaczew-
skie kluby. Jeśli dodamy jesz-
cze wydatki miasta na sty-
pendia dla zawodników oraz 
koszty związane z utrzyma-
niem obiektów sportowych 
- z których kluby korzystają 
bezpłatnie - samorząd miej-
ski w 2019 roku wspomo-
że stowarzyszenia sportowe 
kwotą ok. 1,5 mln zł.

Dotacje dla klubów podzielone

Wyniki konkursu
PIŁKA NOŻNA

KS Bzura Chodaków – 43.000 zł
UKS Unia Boryszew – 43.000 zł

KS Oldboy Orkan Sochaczew – 44.000 zł
RUGBY

RC Orkan Sochaczew – 280.000 zł
TENIS STOŁOWY

Sochaczewski Klub Tenisa Stołowego – 47.000 zł
POZOSTAŁE DYSCYPLINY

UKS Sochaczewskie Centrum Sportów Walki – 15.000 zł
UKS „Siódemka” Sochaczew – 5.000 zł

Stowarzyszenie „Razem i Sprawnie” – 5.000 zł
UKS Dragon Fight Club – 28.000 zł

KM „Aktywni” Sochaczew – 6.000 zł
UKS „Dwójka” Sochaczew – 10.000 zł

UKS Orkan-Judo Sochaczew – 48.000 zł
Stowarzyszenie Rodziców na Rzecz Pływania „Orka” – 4.000 zł

Karate Klub Sochaczew – 5.000 zł
UKS MOSiR Basket Sochaczew – 7.000 zł

Cztery drużyny zagrały w 
Halowym Turnieju Piłki 
Nożnej Służb Mundurowych 
i Ratowniczych, który od-
był się w sobotę 23 lutego w 
chodakowskiej hali. Zawody 
zorganizował Miejski Ośro-
dek Sportu i Rekreacji.

Turniej rozegrany został 
systemem każdy z każdym. 
Mecze trwały 2x8 minut. 
Zawody sędziował Józef 
Szajewski. Kolejny raz (wy-
grali również jesienią tur-
niej rozgrywany na boisku 
ze sztuczną nawierzchnią) 
najlepsza okazała się repre-
zentacja KPP Straży Pożar-

nej w Sochaczewie. Drugie 
miejsce zajęła 3 Brygada Ra-
kietowa Obrony Powietrz-

nej, trzecie - Komenda 
Powiatowa Policji w Socha-
czewie, czwarte drużyna so-
chaczewskiego WOPR.

Najlepszym   bramka-
rzem turnieju wybrano Ar-
tura Lecha (policja), najsku-
teczniejszym zawodnikiem 
został bezapelacyjnie zdo-
bywca 10 goli Mariusz Rosa 
(straż pożarna), a najlep-
szym zawodnikiem Rafał 
Paliński (wojsko). 
Drużyny zagrały w składach:
KP PSP: Sylwester Płacheta (2 gole), Mateusz 
Wróblewski, Jacek Flis (1), Paweł Moskwa (3), 
Mariusz Rosa (10), Dariusz Orliński (2), Michał 
Zydlewski (1), Albin Górski (1)

3 BROP: Michał Szwed, Marcin Gajda (2), Paweł 

Piętak, Rafał Paliński (2), Dawid Mechecki (1), 
Mariusz Krupa, Przemysław Szcześniak, Jakub 
Adamusiak, Radosław Sobieraj, Tomasz Wegiera (2)

KPP: Rafał Wróbel, Damian Papierowski, Artur 
Lech, Katarzyna Żak, Paweł Błaszczyk, Sebastian 
Wesołowski, Kamil Nowak, Marcin Nowakowski, 
Cezary Regulski.

WOPR: Patryk Sobieraj, Piotr Romanowski, Marcel 
Palasiuk, Mateusz Kreps, Łukasz Ziółkowski, 
Maksymilian Frankowski, Dariusz Stefaniak, 
Alek Kuty.

Wyniki
KP PSP – KPP   5:2 (4:1)
WOPR – 3BROP  0:3 (0:2)
KP PSP – WOPR  12:0 (5:0)
KPP – 3 BROP   1:0 (1:0)
KP PSP – 3 BROP  3:4 (2:1)
KPP – WOPR   5:0 (3:0)

W sobotę 23 lutego na stadionie Pelikana w Łowiczu pił-
karze Bzury Chodaków rozegrali drugi sparing w ramach 
przygotowań do rundy wiosennej w płockiej A-klasie. Bia-
ło-zieloni przegrali z Orłem Nieborów (Liga Okręgowa – 
Skierniewice) aż 5:0.

Strażacy wygrali turniej służb mundurowych

Znamy termin XIX Turnie-
ju Dzikich Drużyn w Piłce 
Nożnej o Puchar Stowa-
rzyszenia „Zamek”. Zawo-
dy odbędą się w sobotę, 25 
maja na obiektach sporto-
wych w Chodakowie. Pił-
karze będą rywalizować w 
pięciu kategoriach.

W poniedziałek 18 lutego w 
Szkole Podstawowej nr 7 od-
było się spotkanie komitetu 
organizacyjnego zawodów, 
któremu przewodniczył po-
mysłodawca turnieju – poseł 
Maciej Małecki. Zaplanowa-
no zadania, podjęto pierw-
sze decyzje, w tym ustalo-
no termin tegorocznej edycji 
imprezy. Wiele wskazuje, że 
honorowy patronat nad tur-
niejem obejmie Minister-
stwo Sportu i Turystyki. 

Podobnie jak przed ro-
kiem rywalizacja odby-

wać się będzie w pięciu ka-
tegoriach: „Skrzaty” (U-10), 
„Orliki”   (U-13),   „Junior” 
(U-16),   mężczyźni   open 
oraz kobiety open. Zapisy 
rozpoczną się 23 kwietnia 
i potrwają do 15 maja. Kil-
ka dni przed turniejem w 
kramnicach miejskich od-
będzie się losowanie zgło-
szonych zespołów.

Głównym organiza-
torem XIX Turnieju Dzi-
ki Drużyn w Piłce Nożnej 
jest poseł Maciej Małecki i 
Stowarzyszenie „Zamek”. 
Ponadto w przygotowa-
nie zawodów zaangażowa-
ni będą: Urząd Miejski, Sta-
rostwo Powiatowe, Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji, 
Szkoła Podstawowa nr 7, 
Klub Wolontariuszy MOPS 
Sochaczew, KS Bzura Cho-
daków i UKS Dragon Fight 
Club. 

Dzikie drużyny zagrają 25 maja

Bzura pokonana

W weekend 23-24 lutego odbył 
się Grand Prix Ostrava Cesky 
Puchar w judo, w którym wy-
startowało siedmioro zawod-
ników UKS Orkan-Judo. 

W turnieju wzięło udział w su-
mie 1500 zawodników z ca-
łej Europy. Pierwszego dnia 
po wygraniu trzech walk Oli-
wia Hupert zdobyła złoty me-
dal w wadze +63 kg. Wszystkie 
starcia wygrała przed czasem. 
Eryk Osiński po wygraniu pię-
ciu walk (cztery zakończył 
przed czasem) dopiero w fi nale 
uległ zawodnikowi z Węgier. W 
jego wadze do 55 kg brało udział 
aż 50 zawodników. W tej samej 
wadze walczył również Kacper 
Gajda, który odpadł w elimina-
cjach. W kategorii wagowej do 
66 kg rywalizował Jan Jawor-
ski, który wygrał pierwszą wal-

kę, w drugiej uległ zawodniko-
wi z Czech i odpadł z turnieju.

Drugiego dnia zmagań w ka-
tegorii wiekowej „junior młodszy 
2002-2004” Kacper Wątkowski 
był bliski podium, zajmując wy-
sokie piąte miejsce. Wygrał trzy 
walki, uległ jednak zawodni-
kom z Ukrainy w walce o fi nał i 
o brązowy medal. Maks Żakow-
ski i Oliwier Grzeszczak odpadli 
z turnieju po drugiej rundzie.

Na tatami w Czechach




